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Tantuk, sēdi mājās!
Pavisam nesen kāds no galvaspilsētas ziņu portā-
liem bija publicējis, kā tagad moderni saka, asu 
iedzīvotāja viedokli. Izlaižot daļēji necenzēto lek-
siku minētajā publikācijā, kopsavilkums ziņai bija 
tāds: braucu no rītiem sabiedriskajā transportā, bet 
tur pilns ar visādām tantiņām un onkulīšiem, kas, 
zinies, izmanto bezmaksas braukšanas iespējas, lai 
sastrēgumstundās piepildītu sabiedrisko trans-
portu, dodoties sazin kādās gaitās. It kā cita laika 
nebūtu. Un vispār, kur viņiem braukāt apkārt – lai 
sēž mājās, nav ko apkārt vazāties...

• • •
Kamēr rīdzinieki par šo “šaušalīgo netaisnību” var tikai 

rezonēt sociālajos tīklos un ziņu portālu viedokļu sadaļās, 
Ventspilī viss ir citādāk. Un, no valdošo skatu punkta rau-
goties, protams, labāk. Jo pilsētas valdošie spēki jau sen 
sapratuši, ka ventspilnieku pensionāriem un citiem dzī-
ves pabērniem tiešām nevajag aizpildīt pilsētas sabied-
risko transportu un tādējādi traucēt aktīvajai iedzīvotāju 
daļai un tūristiem pārvietoties pa mūsu sakopto pilsētu 
ar rītdienu. Kamēr Rīgā un citās lielajās pilsētās izdabā šai 
“kategorijai”, tikmēr pie mums valda stingra kārtība: gribi 
braukt, velc ārā maciņu un maksā. Un viss. Jo, kā zināms 
no latvju tautas gara mantu pūra, padosi velnam mazo 
pirkstiņu, apēdīs visu roku. Un tad jau, kas zina, bez mak-
sas gribēs vizināties arīdzan skolotāji, policisti, ārsti un, 
nedod dies’, vēl arī citi. 

Taču šādai attieksmei nekādi negrib piekrist domes 
opozīcijas deputāti, kuri jau, kur tas laiks, kā bija iesnieguši 
domē lēmumprojektu par bezmaksas braukšanas nodroši-
nāšanu sabiedriskajā transportā pilsētas senioriem. Tā kā 
domes opozicionāri pēc pozīcijas domām paši nesaprot, 
ko viņi raksta, runā un domā, tad valdošie nosprieda, ka 
šāds priekšlikums pat nav izskatīšanas vērts. Jo pozīcijas 
viedoklis ir skaidrs: slīcēju glābšana ir pašu slīcēju rokās, 
respektīvi, lai tie pensionāri sēž mājās, ada zeķes (sievie-
tes), ar mazo virtuves nazīti drāž koka figūriņas (vīrieši), 
bet visi kopā risina krustvārdu mīklas. Turklāt, kā zināms, 
Ventspils ir pilsēta neliela, var visur aizstaigāt arī kājām, jo 
pensionāram tāpat nekur nav jāsteidzas…

Valdošie sen sapratuši, ka sabiedriskais transports 
domāts tiem, kas var maksāt. Pilsēta, ziniet, nav nekāda 
labdarības biedrība, bet nopietna organizācija, kam jādo-
mā par nopietnām lietām, stratēģijām un Eiropas naudas 
apgūšanu. Galu galā – katram senioram taču noteikti ir 
kāds radagabals, kas vajadzības gadījumā var aizvizināt 
vecīti līdz veikalam un, kas zina, pat līdz teātrim vai pil-
sētas svētku uguņošanas pasākumam, kuru noskatīties 
gan ir katra patriotiski noskaņota Ventspils seniora svēts 
pienākums.

Tiesa gan, neatbildēts paliek jautājums, kā tad paliek 
ar rūpēm par cilvēkiem, tostarp – arī pensionāriem. Nav 
jau noslēpums, ka tieši viņi ir aktīvākie vēlētāji, tātad tie, 
kas pēc nepilniem trim gadiem atkal balsos pašvaldību 
vēlēšanās. No otras puses, trīs gadi ir ilgs laika posms. To 
laikā pensionārs (kā zināms, ar vecumu atmiņa jau labāka 
nepaliek) var pat aizmirst, kad, kas un kāpēc tās bezmak-
sas braukšanas iespējas piešķīris. Bet pensionāru balsu 
makšķerēšanas nolūkos var paspēt arī citas lietas izdarīt. 
Piemēram, pāris mēnešu pirms vēlēšanām piešķirt kat-
ram pilsētas senioram kādu pārtikas paciņu, dāvanu karti 
“viena iksa Maksimā” vai pat vienreizēju pabalstu pilsē-
tas vārdā. Tā teikt, divi zaķi ar vienu šāvienu. Gan pilsē-
tai lētāk nekā “sponsorēt” braukšanu pilsētas autobusos, 
gan labais žests no varasvīru puses parādīts.

Ventspils vienmēr bijusi sava ceļa gājēja. Ja tajā tālajā 
Rīgā, Daugavpilī, Jelgavā vai Valmierā arī kādam šķiet, ka 
pensionāriem kaut kas pienākas, tad mūsu pilsētā savus 
vadoņus mīl tāpat. Arī tad, ja tur pusbadā, arī tad, ja 
nelaiž ārā no mājas. Saimnieks taču jāmīl, vai ne? Vismaz 
tāds iespaids par saviem iedzīvotājiem pašreizējai varai 
ir radies... 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Tradicionālais pilsētas 
svētku laiks ir īstais brī-
dis, lai Ventspils pilsētas 
domes pozīcijas deputāti 
pārskatītu attieksmi pret 
savas pilsētas senioriem 
un citu sociāli jūtīgo grupu 
pārstāvjiem, un pieņemtu 
opozīcijas deputātu priekš-
likumu par bezmaksas 
braukšanas nodrošināšanu 
viņiem pašvaldības  SIA 
“Ventspils Reiss” autobusu 
maršrutos. Atgādināsim, ka 
pilsētas budžeta skatīšanas 
gaitā domē valdošā pozīcija 
šo jautājumu neuzskatīja 
par vajadzīgu pat izskatīt.  
Opozīcijas deputāti saņēma 
Ventspils pilsētas domes 
izpilddirektora Alda Ābeles 
parakstītu vēstuli, ar kuru 
augstprātīgi tika ierādīta 
opozīcijas deputātiem vieta, 
proti, pateikts, ka komisiju 
darba un citi ar budžetu izs-
trādi saistīti materiāli tiem 
nepienākas un ka opozīcijas 
priekšlikumi tiek pieņemti 
zināšanai.

Turpinām informēt par jaunāko Administratīvajā tiesā, 
izskatot Ventspils pilsētas pašvaldības mazākuma 
(politiskās opozīcijas) deputāta Ģirta Valda Kristovska 
prasījumus pret Ventspils pilsētas domi. 

Kad Ventspils senioriem braukšana 
pilsētas autobusos būs bez maksas?

O 
pozīcijas depu-
tāti ne tikai 
rosināja nodro-
šināt bezmak-
sas pārvie-

tošanās iespējas pilsētas 
sabiedriskajā transportā 
bērniem, pensionāriem, 
invalīdiem, represētām 
personām un daudzbēr-
nu ģimeņu pārstāvjiem, 
bet arī norādīja avotus, no 
kuriem pilsēta varētu rast 
tam nepieciešamo finan-

sējumu. Proti, viņi aicināja 
Ventspils pilsētas pašvaldības, 
tās iestāžu, kapitālsabiedrību, 
biedrību un Ventspils brīvos-
tas pārvaldes budžetos vairs 
neparedzēt izmaksas, kuras 
nodrošina atsevišķu amat-
personu dārgās iegribas un 
slēptu superalgu izmaksas. 
Tāpat opozīcijas deputāti aici-
nāja pašvaldību atteikties no 
biedrības “Ventspils attīstības 
aģentūra” pakalpojumiem, jo 
minētajai organizācijai dele-

ģētie pienākumi pēc būtī-
bas ir pašas domes struktūru 
uzdevums. Deputāti norādīja 
– ja reiz pašvaldība izveidoju-
si Pilsētas mārketinga nodaļu 
un Ventspils pilsētas domes 
Mārketinga padomi, tad 
kādēļ gan ar pilsētas atpazīs-
tamību un citiem pilsētmār-
ketinga jautājumiem nodar-
bojas biedrība “Ventspils 
attīstības aģentūra”?  

Deputāts Kristovskis. Augstākā 
tiesa. Ventspils pilsētas dome

Tā 
kā šā gada 25. aprīlī Ģ.V.Kristovska rosinātās 
lietas blakussūdzība tika skatīta Augstākajā 
tiesā, tad kopš tā laika lietā iesaistītajām 
pusēm ir nācies gaidīt uz tiesas lēmuma 
paziņošanu. Pēc vairākkārtējas lēmuma pie-

ņemšanas termiņa pagarināšanas, 21. maijā tiesa ir nolēmu-
si šo lietu nodot izskatīšanai Augstākās tiesas Administratīvo 
lietu departamenta kopsēdē. Lietas skatīšanas datums vēl nav 
noteikts. 

Lietas skatīšana Administratīvo lietu departamenta kop-
sēdē ļauj izdarīt pieņēmumu, ka tiesas sastāvs ar vislielā-
ko atbildību izvērtē Ģ.V.Kristovska prasības pret Ventspils 
pilsētas domi. Augstākās tiesas Administratīvo lietu depar-
tamenta kopsēde nozīmē, ka lēmuma pieņemšanā piedalī-
sies visi Augstākās tiesas Administratīvo lietu departamen-
ta tiesneši.  

Šāda tiesnešu foruma sasaukšana acīmredzot ir nepie-
ciešama tāpēc, ka Ventspils pilsētas domes deputāta 
Ģ.V.Kristovska rosinātās lietas kā unikāla precedenta skatīša-
na Administratīvajā tiesā var radīt būtiskas sekas visu Latvijas 
pašvaldību darbā. Tiesas lēmums varētu radīt virkni prasību, 
kas vērstas uz tiesiskuma, demokrātijas un labas pārvaldī-
bas līmeņa paaugstināšanu ne tikai Ventspils pilsētas domē, 
bet arī citās pašvaldībās. Diemžēl Ventspils pilsētas dome 
nav vienīgā vieta Latvijā, kur mazākuma deputātiem nākas 
saskarties ar to darbības prettiesiskiem ierobežojumiem, 
kurus apzināti veic politiskā vairākuma deputāti.  

Tagad lietā iesaistītajām pusēm – pieteicējam deputātam 
Ģ.V.Kristovskim un atbildētājam Ventspils pilsētas domei –, arī 
ventspilniekiem jāturpina gaidīt, kad beidzot tiks paziņots 25. 

aprīlī notikušās Augstākās tiesas Administratīvo lietu depar-
tamenta lēmums.

Lietas priekšvēsture
2017. gada novembrī deputāts Ģ.V.Kristovskis vērsās 

Administratīvajā rajona tiesā Liepājā ar iesniegumu, lūdzot 
tiesu uzlikt Ventspils pilsētas domei par pienākumu izsniegt 
viņa prasīto informāciju, kā arī atzīt par prettiesiskiem 
Ventspils pilsētas domes viņam kā mazākuma deputātam 
noteiktos informācijas ievietošanas ierobežojumus pašvaldī-
bas oficiālajā interneta portālā Ventspils.lv. 

Tā kā pašvaldības prettiesisku rīcību pret deputātu nav 
paredzēts skatīt Administratīvajā tiesā, tad Administratīvā 
rajona tiesa noraidīja Ģ.V.Kristovska iesniegumu, lai gan bija 
iesniegti nepārprotami pierādījumi par to, ka Ventspils pil-
sētas dome pašvaldības mazākuma (politiskās opozīcijas) 
deputātiem nenodrošina vienlīdzīgu pieeju pašvaldības rīcī-
bā esošajai informācijai un pašvaldības informācijas izplatī-
šanas kanāliem. 

Iesniedzot pamatojumu blakussūdzībai, deputāts 
Ģ.V.Kristovskis ir pamatojis, ka viņa prasījumi pret Ventspils 
pilsētas domes pārkāpumiem tomēr ir izskatāmi administra-
tīvā procesa kārtībā, jo Vides aizsardzības un reģionālās attīs-
tības ministrijas bezdarbības rezultātā nav citu tiesību aiz-
sardzības mehānismu, ja pašvaldības vairākuma deputāti un 
administrācija diskriminē mazākuma (politiskās opozīcijas) 
deputātus. Iepazīstoties ar Ventspils pilsētas domes deputā-
ta Ģ.V.Kristovska iesnieguma pamatojumu un pierādījumiem,  
Augstākās tiesas Administratīvo lietu departaments pieņēma 
blakus sūdzību par Administratīvās rajona tiesas Liepājā attei-
kumu pieņemt viņa prasījumus pret Ventspils pilsētas domi. 

Ventspils pilsētas dome šā gada 25. aprīlī, uzreiz pēc 
Augstākās tiesas sēdes izplatīja paziņojumu, ka Ģ.V.Kristovskis 
vērsies Augstākajā  tiesā ar nepamatotiem pārmetumiem 
pret pašvaldību. 



Nr.  21 (64)  2018.  gada 25.  mai j s2  /  Domes ziņas

“Ventspilnieks.lv”
Reģ.nr. 000740372

E-pasts: redakcija@ventspilnieks.lv
Galvenā redaktore: Ilona Bērziņa

Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Brīvostas prasības skatīšanu 
atliek līdz novembrim
Kurzemes rajona tiesa Ventspilī līdz 12. 
novembrim atlika tiesas sēdi, kurā plānots 
skatīt Ventspils brīvostas pārvaldes prasību 
lauzt ar AS “Kālija parks” noslēgtos zemes 
un piestātņu nomas līgumus. Brīvosta vēlas 
panākt savstarpēji noslēgto nomas līgumu 
izbeigšanu, piedzīt no “Kālija parka” soda 
naudu četrkārtējas nomas līguma maksas 
apmēros vairāk nekā 1,3 mlj. eiro un atzīt 
brīvostas īpašumtiesības uz “Kālija parkam” 
piederošajiem nekustamajiem īpašumiem, 
kuru vērtība pārsniedz 6 mlj. eiro. “Kālija 
parks” pārmetumus noraida, Ventspils brī-
vostas pārvaldes prasību saucot par nepama-
totu un juridiski absurdu.

Ventspilij prāvs kumoss 
sporta infrastruktūrai
Ministru kabinets atbalstīja 5,9 mlj. eiro sada-
līšanu deviņu valsts nozīmes sporta infra-
struktūras attīstības projektu īstenošanai. To 
vidū ir arī Ventspils pilsēta ar Olimpiskā cen-
tra “Ventspils” attīstības projekta īstenošanai 
paredzētajiem 1,55 mlj. eiro.

“Pobeda” investē 2 mlj. eiro 
jaunā ražošanas līnijā
Konditorejas fabrikas “Pobeda” ražotnē 
Ventspilī atklāta jaunā šokolādes konfekšu 
ražošanas līnija, kuras izveidē uzņēmums 
ieguldījis 2 mlj. eiro, atklāšanas pasākumā 
pavēstīja SIA “Pobeda Confectionery” val-
des priekšsēdētāja Olga Muravjova. Līdz ar 
to kopējais investīciju apjoms pamatlīdzekļos 
Krievijas uzņēmēju veidotajā Latvijas uzņē-
mumā sasniedzis vairāk nekā 10 mlj. eiro. 
Darbinieku skaits Ventspils fabrikā pieaudzis 
līdz 29 cilvēkiem, to plānots palielināt.

Abolventus aicina pieteikties 
izlaiduma pabalstam
Ventspils vispārizglītojošo skolu 9. un 12. 
klašu absolventi no trūcīgām un mazno-
drošinātām ģimenēm, kā arī bāreņi un bez 
vecāku gādības palikuši bērni šopavasar 
varēs saņemt pabalstu skolas izlaidumam. 
Ventspils pilsēta šogad pašvaldības budže-
tā šim nolūkam ir paredzējusi līdzekļus 669 
eiro apmērā. Paredzēts, ka palīdzību varētu 
saņemt 18 bērni. Pabalstu varēs saņemt līdz 
29. jūnijam.

Ar stipendiju vilinās 
studēt Ventspilī
Ventspils pilsētas dome veidos īpašu stipen-
diju par izcilību informācijas un komunikā-
cijas tehnoloģiju (IKT) jomā, lai tā veicinātu 
talantīgāko un spējīgāko vidusskolu absol-
ventu piesaisti Ventspils Augstskolai (VeA), 
kā arī lai attīstītu IKT jomas studējošo aktivi-
tāti akadēmiskajā, pētnieciskajā un sabied-
riskajā darbā. Stipendiju piešķirs no šī gada 
septembra. To katru gadu varēs saņemt līdz 
10 labākie IKT jomas studenti. Stipendiju pie-
šķirs uz 10 mēnešiem, tās apmērs būs 200 
eiro mēnesī.

Zinās, kā sauc katru koku
Ventspils Tilta dārzā uzstādīta kopumā 151 
informatīvā plāksnīte ar tajā augošo koku 
nosaukumiem. Tilta dārzs ir dendroloģis-
ki bagātākā teritorija Ventspilī. Tilta dārza 
teritorija aizņem vairāk nekā četrus hek-
tārus. Koku stādījumi veidoti 20.gadsim-
ta 60.gadu sākumā, kad tika izbūvēts tilts 
pār Ventu. Teritorijā sastopamas 32 koku 
sugas.

VENTSPILĪ

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!
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Ventspils pilsētas muzejā un pašvaldībā līdz detalizētai apspriešanai nonācis jautājums par Piejūras brīvdabas muzeja  
kompleksa pārveidi. To plānots veikt tuvāko gadu laikā un noslēgt līdz 2020. gadam. Būtiskākais jauninājums visā ir tas,  
ka plānots izbūvēt jaunu, daudzfunkcionālu ēku ar plašām tās izmantošanas iespējām. Pašlaik ēkas būvprojekts tiek  
skatīts pašvaldībā.

Reģistrētā bezdarba līmenis darbspējas vecumā Ventspils pilsētā ir samazinājies par 0,2% un šonedēļ ir noslīdējis līdz 4,1%, 
atsaucoties uz Nodarbinātības valsts aģentūru informē Ventspils pilsētas pašvaldība. Ņemot vērā arī sezonālā rakstura darbus, 
šis ir tuvu optimālajam bezdarba līmenim Ventspils pilsētā tieši vasaras sezonā. Pašvaldība cer, ka šovasar bezdarba līmenis 
pakāpsies pat zem četru procentpunktu atzīmei.

Bezdarba līmenis Ventspilī 
atkal noslīd tuvu 4% robežai

S 
askaņā ar jaunākajiem datiem, nedēļas laikā darbā iekārto-
jušies 28 cilvēki. Pašlaik oficiāli reģistrēti bez darba ir 890 
cilvēki. Vēl pirms pāris mēnešiem bezdarba līmenis uzlēca 
līdz pat 4,8%. 

Par 0,2% bezdarba līmenis ir samazinājies arī Jēkabpilī un 
Liepājā. Joprojām zemākais bezdarba līmenis ir Valmierā (3,1%), seko 
Rīga (3,2%), Jelgava (3,4%) un Jūrmala (3,7%). Aiz Ventspils seko 

Jēkabpils (5,5%), Liepāja (6,0%), Daugavpils (7,5%) un Rēzekne (9,7%).
Skaitliski vispieprasītākās darba rokas ir joprojām pēc rokas metinā-

tājiem, tur pieejamas 26 brīvas vakances. Tāpat vēl ir nepieciešams 
ievērojams skaits būvkonstrukciju montētāju (11), metāla būvkons-
trukciju montētāju (10) un metāla konstrukciju atslēdznieku (10), 
kā arī dažādās citās specialitātēs, kurās ir nepieciešama pieredze un 
iemaņas. 

Piejūras brīvdabas muzejs 
pārdzims jaunā veidolā

P 
aredzēts, ka līdzšinējais nelielais nams pie ieejas brīvda-
bas muzejā tiks nojaukts un tā vitā sliesies jaunā, lielā 
ēka. Šādas ēkas nepieciešamību Ventspils muzejs skaidro 
ar to, ka laiks kopš muzeja izveides ir pagājis ievērojams, 
un ir pēdējais brīdis nodrošināt efektīvāku Piejūras brīv-

dabas muzeja darbību. Šādas daudzfunkcionālas muzeja galvenās 
ēkas projekta risinājumi nodrošina muzeja priekšmetu glabāšanu, 
restaurāciju un pastāvīgās ekspozīcijas izveidi, apkopojot 19. līdz 20. 
gadsimta Ziemeļkurzemes tradicionālā dzīvesveida un dabas vērtī-
bas. Plašākas telpas nepieciešamas arī brīvdabas muzeja darbinie-
kiem, kā arī citām vajadzībām, kuras līdz šim bija sarežģīti īstenot.

“Piejūras brīvdabas muzeja daudzfunkcionālās ēkas arhitektonis-
kais veidols projektēts tā, lai tas organiski un tematiski iekļautos 
muzeja kopējā tēlā, radot asociācijas ar kuģa piestāšanu pie mola, ko 
paspilgtina dekoratīvie koka apdares elementi, kas izgaismoti rada 
vieglu ņirboņu, imitējot jūras ūdeni. Galveno ieeju plānots akcentēt ar 
stiklojumu visas ieejas un izejas halles garumā, kas asociējas ar jūras 
ūdens dzidrumu. Ar apjomīgo stiklojumu ēkas ieejā apmeklētājam 
tiks radīts pārskatāms iespaids par brīvdabas ekspozīcijas turpināju-
mu,” skaidrots muzeja publiskotajā projekta koncepcijā.

Kā liecina projekta koncepcija, plānots, ka daudzfunkcionālā ēka 
sliesies trīs stāvu augstumā. Saskaņā ar projektu, ēkas pirmajā stāvā 
plānots stiklots iekšpagalms, kas būs ieeja un izeja uz brīvdabas 
muzeju (savā ziņā līdzīga ideja kā šodien – nokļūšana muzejā caur 

iekštelpām), kā arī kase, suvenīru kiosks, ģērbtuves un labierīcības. 
Ēkas otrajā stāvā būs aplūkojama pastāvīgā un mainīgā ekspozīcija, 
kas aptver divus līmeņus. Līdz ar to muzejs būs padarīts interesants 
un pieejams arī nesezonas laikā, proti, ziemas periodā. Šajā stāvā 
atradīsies arī tehniskās telpas. Savukārt trešajā stāvā strādās muze-
ja darbinieki, te atradīsies restauratoru darbnīcas un muzeja krājumu 
glabātuve.

Atjaunošanas darbi gaidāmi (un jau norit) arī pārējai muzeja terito-
rijai un ekspozīcijai, piemēram, laivu novietņu pārbūve un laivu atjau-
nošana, tāpat arī skaisto vējdzirnavu restaurācijas projekts un citi. 

Projekts kopumā ir ļoti apjomīgs un plašs, jo tiek realizēts kopā 
ar sadarbības partneriem – Ventspils novada pašvaldību, Jūrkalnes 
Romas katoļu draudzi un Dundagas novada pašvaldību. Plānots veikt 
nozīmīgu ar kultūras un dabas mantojumu saistītās infrastruktūras 
būvju atjaunošanu un pārbūvi, kas ir vērsta uz kultūras un nozīmī-
ga dabas mantojuma saglabāšanu, aizsardzību un attīstību. Līdzās 
Ventspils brīvdabas muzejam projekts kopumā paredz vēl vairākas 
aktivitātes – Jūrkalnes Dabas un atpūtas parka infrastruktūras izveidi, 
veicinot Suitu kultūrtelpas saglabāšanos, trošu tilta pār Irbes upi pār-
būvi, uzlabojot Lībiešu krasta dzīves un kultūras telpas, kā arī piejūras 
nozīmīgu aizsargājamo dabas zonu sasniedzamību, kā arī Jūrkalnes 
Sv.Jāzepa Romas katoļu baznīcas ēkas atjaunošanu un pieguļošās teri-
torijas labiekārtošanu. Vēl citas aktivitātes plānotas Dundagas nova-
dā. Projektu pilnībā plānots īstenot līdz 2020. gada rudenim. 
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“DĀVANA” PIRMAJĀ DZIMŠANAS DIENĀ – 
SIBĪRIJA

Ilmāra dzīvesbiedrei (un pēdējā laikā vīra slimības dēļ arī 
dārza galvenajai  kopējai) Pārslai Adītājai ( meitas uzvār-
dā Dzīlei) bijis atšķirīgs, bet vienlīdz traģisks dzīves sākums. 
Viņa kopā ar vecākiem no Rindas ciema Ances pagastā uz 
Sibīriju izsūtīta  1941. gada 14. jūnijā. Māte Emma tanī pēc-
pusdienā  jāvusi mīklu pīrāgam un kūlusi olas tortei, lai nāka-
majā dienā, 15. jūnijā atzīmētu meitiņas pirmo dzimšanas 
dienu. Taču gardumi palikuši neizcepti, Pārsla atceras vēlāk 
no radiem uzzināto.  Kad lauku sētā iebrukuši sveši, bruņo-
ti vīri un pavēlējuši braukt līdzi, māte noģībusi un tāda, pie 
apziņas nenākot, viņa kā kartupeļu maiss arī iemesta kra-
vas automašīnas kastē. Tēvs Viktors Dzīle, aizsargs, pagas-
ta kultūras un sporta dzīves aktīvists, izcils galdnieks un citu 
amatu pratējs, paspējis paņemt iztikai pašu nepieciešamā-
ko un darba drēbēs, ar meitiņu uz rokas, iegrūsts pie sievas 
automašīnā.  Par tēvu Pārslai atmiņu nav, ir tikai viena vec-
vecāku saglabāta, jau pabalējusi  melnbalta fotogrāfija, kurā 
viņa dzīves pirmajā gadā redzama kopā ar abiem vecākiem. 

Vēlāk, jau pēc Staļina nāves, tik vien izdevies noskaidrot, ka 
viņš gadu pēc izvešanas gājis bojā Vjatlaga nometnē Kirovas 
apgabalā, droši vien kā bezvārda ķermenis iemests masu 
kapā. Kad mazmeita aizgājusi patstāvīgā dzīvē, vecvecāki 
Uldriķis un Līze Pīlipi atdevuši viņai pēc izvešanas no izlaupī-
šanas izglābto  tēva galdniecības skolas diplomdarbu – brīniš-
ķīgu no Latvijas bērza darinātu kumodi un divus krēslus. Tie 
restaurēti un ir goda vietā vienā no Pārslas tagadējās dzīves-
vietas istabām. 

IZDZĪVOJA MĀTES MIRSTAMAJĀ GULTĀ 
Arī par māti Pārslai atmiņas vairāk no nostāstiem, ne pašas 

pieredzētā. Viņai bijuši tikai trīs gadiņi, kad māte izsūtījuma 
vietā Sibīrijā saslimusi ar vēdera tīfu un Krasnojarskas slim-
nīcā mirusi. 

Tikai vēlāk viņai izstāstīts, ka ar to pašu slimību tanī pat 
palātā, kur no dzīves aizgājusi māte, un tanī pat gultā ar 
pelēkiem palagiem pēc dažām dienām nonākusi arī Pārsla. 
Viņai laimējies izdzīvot, galvenokārt pateicoties vienkāršo 
krievu cilvēku, visvairāk jau mātes draudzenes, savas nāka-
mās audžumātes Irinas Dmitrijevnas Kņazevskajas pūlēm, 
kura meitenei piegādājusi augošam  bērnam tik nepiecieša-
mo spēcinošo ēdamo. Laimīgas sagadīšanās dēļ māti slimnīcā 
aprūpējis ārsts latvietis, kurš pēc viņas lūguma par notikušo 
paziņojis slimnieces vecākiem Ancē. Tā dati par bāreņos pali-
kušo Pārslu nonākuši Latvijas Sarkanā Krusta rīcībā, kurš bija 

panācis varas iestāžu atļauju daļu no Sibīrijas bērniem atvest 
uz dzimteni. Taču meitenīte Pārsla Dzīle tobrīd jau bijusi 
adoptēta un saukusies Ludmila Kņazevskaja!  Kā panākts, lai 
adoptētāji atsakās no viņas un piekrīt meitenītes braukšanai 
pie radiniekiem Latvijā, Pārslai joprojām īstas skaidrības nav. 
Viena versija, ka tas noticis audžumātes slimības dēļ, cits pie-
ļāvums ir, ka šādi rīkoties Irinai likusi sirdsapziņa, jo arī viņas 
ģimene savulaik tikusi represēta un iepazinusi dzīvi svešumā, 
kaut arī starp krievu cilvēkiem. 

IDEJISKUMS SADZĪVOJA AR GODĪGUMU
“Tikai daudz vēlāk, jau savā pieaugušajā dzīvē, sapratu, ka 

viņa bija varbūt pat fanātiski godīga komuniste, “idejiskā”. 
Droši vien tieši tāpēc negrieza ceļu varaskāriem iznireļiem un 
tika represēta.  Kad divdesmit gadus pēc atgriešanās Latvijā 
es kopā ar nu jau aizsaulē aizgājušo pirmo vīru Jevgēniju 
Skrebeli un dēlēnu Igoru aizbraucām uz Krasnojarsku aprau-
dzīt manas mātes kapu, Irinas ģimenē tikām uzņemti kā vis-
mīļākie radinieki. Savulaik represētais Irinas vīrs Aleksejs kara 
laikā, kad frontē bijusi vajadzīga lielgabalu gaļa, paņemts 
armijā un demobilizējies kā pārliecināts komunists, pēc tam 
kļūdams par ļoti lielu priekšnieku partijas apgabala komite-
jā. Bet bija palicis tikpat vienkāršs un atsaucīgs, kā manas 
bērnības gados. Diemžēl, mātes kapavietu varējām noteikt 
tikai aptuveni: uzkalniņš, kur tikuši apglabāti kara laikā miru-
šie, bija aizaudzis ar zāli līdz viduklim,” neskatoties uz ģime-
nes traģēdiju, Pārsla  kategoriski ir pret to, ka liek vienādības 
zīmi starp toreizējo varaskāro un vardarbīgo partijas eliti, tās 
zemiskajiem un gļēvajiem pakalpiņiem, un ar daudzām cilde-
nām īpašībām apveltīto krievu tautas vairākumu. 

“Es tolaik, pirms atgriešanās no Sibīrijas par Latviju nezi-
nāju gandrīz neko, arī latviešu valodu pratu tikai minimāli, 
taču  braukt uz nekad neredzēto zemi piekritu labprāt. Varbūt 
tā bija dzimtas asiņu balss, kas sauca atpakaļ? Kaut gan pie 
Irinas Dmitrijevnas man nebūt neklājās slikti, viņa mani luti-
nāja ar dažādiem tolaik grūti dabūjamiem kārumiem un 
apģērbu. Saucu viņu par mammu, viņa mani par meitiņu, 
bet, staigājot pa pilsētu, neaizmirsa atgādināt un parādīt 
vietu, kur apglabāta mana īstā māte,” ar cieņu un pateicību 
atceras Pārsla.  “Daudzus gadus sarakstījāmies, viena vēstu-
le saglabājusies joprojām; viņa bija atbraukusi arī ciemos pie 
mums uz Latviju un, šķiet, aizveda no šejienes labus iespai-
dus. Ne jau kā par fašistiem, kaut arī Sibīrijā mani tā sauca 
pat viņas brālis, kas Latvijā bija nokļuvis vācu gūstā un tāpēc 
neieredzēja visu mūsu zemi un tās ļaudis, lai cik lieli vai mazi 
tie būtu.”  

ČEKISTU SAZĀĻOTS UN SAGŪSTĪTS
Līdzīga pieredze saskarsmē ar vienkāršo tautu bijusi arī 

Ilmāram, kurš pēc Džeskazganas rūdas raktuvēs Kazahstanā 
pavadītajiem septiņiem ieslodzījuma gadiem reabilitēts un 
aizbraucis uz Taišetas pilsētu Irkutskas apgabalā, uz kurie-
ni kā partizānu atbalstītāja bijusi izsūtīta viņa māte Anna un 
divas māsas. Ilmārs mežā pavadījis pusotru gadu naivā cerī-
bā, ka komunistus un čekistus no Latvijas padzīt atnāks angļi 
vai amerikāņi. 

Represiju 
lauzti un 
kopā savīti
Ziedonis. Klusais un zaļais Gāliņciems viss pava-
sara krāsās un smaržās. Vienā no Vārves ielas 
savrupmājām dārzā starp nesen saplaukušu aug-
ļu koku stāviem un ziedošu narcišu dobēm  var 
sastapt divus padzīvojušus cilvēkus, kuri ar rāmu 
prieku un gandarījumu noraugās savā daudzu 
gadu lolojumā. Un pāri tam aiz gadu kalna saska-
ta arī citu ainu.  
“Tagadējām paaudzēm droši vien grūti iztēloties, 
kā no līdzīga, pašu rokām iekopta skaistuma, no 
pašu celtām mājām un apsētām druvām sveši 
ļaudis ar  varu savulaik izrāva Latvijas iedzīvotāju, 
arī mūsu vecāku ģimenes un aizdzina nomirša-
nai tālā un svešā zemē. Kāpēc?” sev daudzreiz 
uzdoto un atbildēto jautājumu balsī atkārto mājas 
saimnieks ILMĀRS ADĪTĀJS. Viņš 17 gadu ve-
cumā dzimtajā Saukas pusē kā mežabrālis tam 
mēģinājis pretoties ar ieroci rokās, bet ar viltu 
sagūstīts un notiesāts uz nāvi, sodu vēlāk aiz-
stājot ar 25 gadiem lēģerī un pieciem gadiem 
nometinājumā. Šogad 4. maijā viņam kā nacionā-
lās pretošanās kustības dalībniekam un nacionā-
lajam partizānam par nopelniem Latvijas valsts 
labā Rīgas pilī pasniegts Viestura ordenis.

Ilmārs un Pārsla. Līdzīgu likteni atceroties.

Viestura ordenis, kuru Ilmārs Adītājs saņēma 4. maijā. Ilmārs Džezkazganā 1955. gadā.
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Deputāti arī aicināja domes struktūru budžetos 
vairs neparedzēt izdevumus dārgā autoparka uzturē-
šanai, kurš nodots Ventspils pašvaldības policijas rīcī-
bā un ar kuru ikdienā pārvietojas Ventspils pilsētas 
pašvaldības vadība. Nodokļu maksātāju naudas šķēr-
dēšanas ierobežošanai opozīcijas deputāti ieteica arī  
izbeigt simtos tūkstošos mērāmo pašvaldības resur-
su novirzīšanu valdošo tēla spodrināšanai “Ventas 
Balsī” un Kurzemes televīzijā. ““Lentīšu griešanas” 
izmaksas ir jānovirza sabiedrības daudzo vajadzību 
nodrošināšanai,” uzsvēra deputāti. Savukārt pozīci-
jas deputāti šiem opozīcijas priekšlikumiem uzma-
nību nepievērsa, un Ventspils senioriem un repre-
sētajām personām braucieni pilsētas sabiedriskajā 
transportā joprojām ir par maksu. Budžeta skatīšanas 
laikā valdošās partijas “Latvijai un Ventspilij” atsau-
cību neguva arī opozīcijas ierosinājums nodrošināt 
bezmaksas sabiedrisko transportu valsts un pilsētas 
svētku reizēs. 

Rezultātā Ventspils lielo pilsētu grupā jopro-
jām ir līderpozīcijās bezmaksas braucienu neno-
drošināšanā tām iedzīvotāju grupām, par kurām 
citās pilsētās ir parūpējušies.  Bezmaksas braucie-
ni  Ventspilī ir tikai bērniem līdz 3 gadu vecumam 
un invalīdiem, kam pienākas bezmaksas braucieni 
valsts līmenī. 

Diemžēl Ventspils sabiedriskā transporta atlai-
žu sistēma ir izveidota tā, lai attiecībā uz senioriem 
iespējami samazinātu to iedzīvotāju skaitu, kuriem 

atlaides piemērojamas. 90% atlaide pienākas vien 
tiem, kuri sasnieguši 80 gadu vecumu, bet ienāku-
mi nedrīkst būt lielāki par  266, 76 eiro. Jāatzīmē, ka 
vidējā pensija valstī šā gada sākumā bija 320 eiro, 
bet Ventspils pilsētā vidējā izmaksātā vecuma pen-
sija 2017. gadā bija 379 eiro. Tātad vērā ņemamas 
transporta atlaides pienākas tikai visvecākajiem un  
vistrūcīgākajiem ventspilniekiem.  Turklāt Ventspils 
sabiedriskajā transportā atlaižu nav arī represētajiem, 
uz viņiem attiecas tie paši nosacījumi, kādi ir pārē-
jiem pensionāriem.

Bet ko par bērnu, pensionāru, invalīdu, represēto 
personu un daudzbērnu ģimeņu vajadzībām domā 
“Latvijai un Ventspilij” politiķi, liecina viņu darbi, 
proti, primāri gādāt par Aivara Lemberga un savu 
labklājību.

Valdošie Ventspils politiķi 2017.gadā tikai vie-
nam Lembergam algā sarūpēja iespaidīgas summas, 
proti, 187 545,19 eiro, ar dažādu shēmu palīdzību 
tās izmaksājot no dažādām struktūrām (“Ventspils 
attīstības aģentūra” 97 695 eiro; Ventspils pilsētas 
dome 20 758,26 eiro; Ventspils brīvostas pārvalde 
45 091,93 eiro; Latvijas Tranzīta biznesa asociācija 
24 000 eiro).

Valdošo krāšņas dzīves izmaksas, sevis reklamē-
šana no pašvaldības un tās struktūrām ir mērojamas 
miljonos, tāpēc šī nespēja būtiski palīdzēt bērniem, 
pensionāriem, invalīdiem, represētām personām un 
daudzbērnu ģimenēm ir uzskatāma par apzinātu 
ļaunprātību, kura vērsta pret sabiedrības vismazāk 
aizsargātajiem slāņiem. 

Kad Ventspils senioriem braukšana 
pilsētas autobusos būs bez maksas?

Latvijā modē ir nākusi trauksmes celšana. Tomēr tas nebūt nenozīmē, ka ugunsgrēka, avāriju, vides piesārņojuma vai cilvē-
ku dzīvībai bīstamās situācijās biežāk būtu jāzvana uz vienoto ārkārtas palīdzības izsaukumu numuru 112. Trauksmes celšanu 
nolemts veicināt, lai sabiedrība aktīvi un droši vērstos pret prettiesiskām darbībām, likumpārkāpumiem vai pat noziedzīgiem 
nodarījumiem, ko pastrādā valsts pārvalde, tas ir, tās amatpersonas. 

Burvju nūjiņa – trauksmes celšana

Z 
īmīgi, ka valdības plāna ietva-
ros par efektīvu trauksmes celša-
nas mehānisma izveidi iestājušies 
Ministru prezidents Māris Kučinskis 
un vides aizsardzības un reģio-

nālās attīstības (VARAM) ministrs Kaspars 
Gerhards. Lai labāk izprastu trauksmes cel-
šanas mērķus, pagājušā gada rudenī Rīgā 
tika sarīkota pat starptautiska konference. 
Tomēr, neskatoties uz notikušo Eiropas pie-
redzes pārņemšanu, valdības piedāvātais 
Trauksmes cēlāju aizsardzības likumprojekts 
ir raisījis tik daudz neskaidrību, ka šo valdī-
bas radīto “trauksmes brāķi” šajā pavasarī 
jau ir aizstājis alternatīvs Trauksmes celša-
nas likumprojekts, kuru tagad skata Saeima. 

Lai likumdevējam veicas! Ar zobgalīgi iro-
nisku vēlējumu no Ventspils turpinu sekot, 
kā Saeimas deputātiem priekšvēlēšanu laikā 
veiksies ar trauksmes celšanas mehānismu, 
ar šīs burvju nūjiņas izveidi. Patiesībā nekā-
das ticības šim brīnuma instrumentam, kuru 
grasās salikt Saeimā, man tomēr nav. Lai cik 
labu trauksmes celšanas mehānismu iecerēs 
deputāti, tas tik un tā būs viens no oligarhu 
nozagtās valsts tiesībaizsardzības instrumen-
tiem, kas oligarhu iekarojumu aizstāvības 
interesēs tik un tā pievērs acis uz tiesisku-
ma, demokrātijas un labas pārvaldības trūku-
miem, vai pat amatpersonu dienesta stāvok-
ļa ļaunprātīgu izmantošanu. 

Man un maniem kolēģiem Ventspils pil-
sētas domē, mazākuma deputātiem – 
Dacei Kornai, Aivim Landmanim un Ivaram 
Landmanim – ir daudz iemeslu, lai tā domātu 
un savas šaubas izteiktu. Arī tāpēc, ka mēs šī 
Ventspils pilsētas domes sasaukuma pirmā 
darbības gada laikā vai ik nedēļu esam cēlu-
ši trauksmi par pārkāpumiem, par prettiesis-
kām darbībām un lēmumiem Ventspils pil-
sētas pašvaldībā pat ja šāda trauksmes cel-
šanas likuma nav bijis. Mēs esam vērsušies 
visās neskaitāmajās valsts pārvaldes iestā-
dēs, kurām pat bez šāda jauna trauksmes cel-
šanas instrumenta jau ir pienākums novērst 

pārkāpumus, kurus Ventspils pilsētas domē 
materializē priekšsēdētājs Aivars Lembergs, 
viņa vietnieki un vairākuma deputāti, kurus 
nepagurusi atbalsta pašvaldības augstākā 
administrācija. 

Diemžēl kopīgi ar kolēģiem Daci Kornu, 
Aivi Landmani un Ivaru Landmani esam 
nonākuši pie slēdziena, ka oligarhu nozag-
tā valstī reta ir tā reize, kad Satversmes aiz-
sardzības birojs, Valsts policija, prokuratū-
ra, Valsts kontrole, arī citas valsts iestādes, 
aktīvi un mērķtiecīgi vēršas pret pārkāpu-
miem valsts pārvaldē, Ventspils pilsētā,  par 
kuriem šī gada laikā esam ne tikai daudzkārt 
cēluši trauksmi, bet arī iesnieguši par tiem 
visus nepieciešamos materiālos pierādīju-
mus. Diemžēl šo tiesībaizsardzības iestāžu 
vēlme un prasmes saskatīt Ventspils pilsētas 
domes prettiesiskās darbības ir ļoti ierobežo-
tas, pārkāpumu izpēte līdz šim ir bijusi virs-
pusēja un neprofesionāla.

Šajā kontekstā kāds šī raksta lasītājs varē-
tu pasmīnēdams piebilst, ka ja jau Saeimas 
deputāti nespēja atšifrēt valsts nozagšanu 
“oligarhu lietā”, tad cik nozīmīgi un pārlieci-
noši var būt zemāka līmeņa, tas ir, Ventspils 
pilsētas pašvaldības opozīcijas deputātu 
savāktie pierādījumi!? Un tomēr uzdroši-
nos teikt, ka varam savākt pietiekami labus 
pierādījumus, ka ceļam trauksmi vēl pirms 
iznācis speciāls likums, ka varam un esam 
pat saņēmuši pašvaldību darbu kontrolējo-
šas iestādes VARAM daudzkārtēju piekriša-
nu, ka Ventspils pilsētas dome kārtējo reizi 
rīkojušies prettiesiski, pārkāpj likuma normas 
un ignorē tiesiskas un demokrātiskas valsts 
labas pārvaldības pamatprincipus! Diemžēl 
VARAM tikai atzīst, ka Ventspils pilsētas paš-
valdībā lietas notiek greizi, taču ne reizes nav 
aktīvi rīkojusies, lai novērstu Ventspils pilsē-
tas domes kārtējos pārkāpumus!   

Ir vērts minēt kārtējo piemēru par mūsu, 
četru mazākuma deputātu “panākumiem 
sadarbībā” ar VARAM, tas ir, par Ventspils pil-
sētas domes darbības organizācijas neatbilstī-

bu likumā “Par pašvaldībām” noteikto kārtību. 
Janvāra sākumā vērsām VARAM uzmanību par 
Ventspils pašvaldības komisiju pretlikumīgi 
uzurpēto varu pašvaldības dzīvē, ka tā rezultā-
tā mazākuma deputāti tiek izslēgti no līdzda-
lības lēmumu pieņemšanas procesā. Februāra 
sākumā VARAM uz mūsu celtās trauksmes 
pamata atzina, ka Ventspils pilsētas domes 
darba organizācija neatbilst likumā “Par paš-
valdībām” noteiktajiem pašvaldību darbības 
principiem. VARAM lūdza Ventspils pilsētas 
domi pārskatīt pašvaldības nolikumu un likvi-
dēt nepamatoto komisiju darbību. 

Kā lasītājs noprot, diemžēl joprojām nekā-
da nolikuma pārskatīšana nenotiek. Tā kā 
Ventspils pilsētas dome atsakās mūs, mazā-
kuma deputātus, informēt par to, kad jau-
nais domes nolikums tiks sagatavots, atsakās 
mazākuma deputātus vai to pārstāvi iesais-
tīt jaunā nolikuma sagatavošanā, neskato-
ties, ka šī nepieciešamība ir izgaismojusies 
uz mūsu celtās trauksmes pamata, tad aprī-
ļa sākumā gan mutiski publiskā sanāksmē 
Saeimā, gan pēc tam rakstiski lūdzu minis-
tru K.Gerharadu viņa līmenī noteikt termiņu, 
kurā Ventspils pilsētas domei jāizstrādā jau-
nais nolikums. 

Ir jau maija beigas, ir notecējuši likumā 
noteiktie termiņi, taču VARAM ministrs tā arī 
nav sniedzis atbildi par to, vai šāds termiņš 
Ventspils pilsētas domes pretlikumīgās darba 
organizācijas novēršanai tiks uzlikts! Pat vēl 
vairāk. Visu šo trauksmes celšanas pasākumu 
laikā mūsu, mazākuma deputātu, lēmum-
projekts par jaunā nolikuma sagatavošanu, 
par Ventspils pilsētas pašvaldības dublējošo 
un pašvaldības līdzekļu nevajadzīgi šķērdē-
jošo komisiju lietderības izvērtēšanu domē ir 
ticis noraidīts.  

Kāda gan šeit laba pārvaldība, kāda pašval-
dību uzraudzība, kāda atbildīgo amatpersonu 
ētika un morāle? Kāda ticība Trauksmes cel-
šanas likuma patronam, ministram Kasparam 
Gerhardam? Kāda ticība ir Trauksmes celša-
nas likumam, ja Saeima tādu pieņems? Tādā 

gadījumā publiskajās iestādēs, ja tajās ir vai-
rāk nekā 50 nodarbināto, tātad arī Ventspils 
pilsētas domē, būs jāizveido iekšējās trauk-
smes celšanas mehānisms, kas izskatīs trauk-
smes iesniegumus. Trauksmes cēlēju kon-
taktpunkta pienākumus valsts līmenī veiks 
Valsts kanceleja, kas koordinēs trauksmes 
cēlēja iesnieguma izskatīšanu par to atbildī-
gajā iestādē! Mūsu, pašvaldības četru opo-
zīcijas deputātu, gadījumā mūsu trauksmes 
celšana nonāks atkal turpat pie VARAM! 

“Burvju nūjiņa” – Trauksmes celšanas likums 
– jau ir Saeimā. Un tomēr mani neatstāj jau-
tājums – kam gan šāda trauksmes celšana 
vajadzīga, ja oligarhu nozagtā valstī pēc vēlē-
šanām oligarhu akceptētu ministru nomai-
nīs kārtējais oligarhu akceptētais ministrs!? 
Ja atbildīgos lēmēju amatos iecels minis-
tru prezidentu nominētos “lielākos kretīnus”! 
Kam tāda trauksmes celšana nepieciešama, 
ja Ventspils pilsētas dome visu laiku deklarē, 
ka tā darbojas atbilstoši Latvijas valsts liku-
miem?!  Kāda trauksmes celšana Ventspils pil-
sētas domē iespējama, ja šo trauksmes cel-
šanas instrumentu kontrolēs un vadīs smagos 
finanšu un ietekmes noziegumos apsūdzēta 
persona, prettiesiski varu sagrābis pašvaldības 
vadītājs Aivars Lembergs?!... 

Kāpēc jārada šāds neefektīvs, neveiksmei 
nolemts valsts pārvaldes mehānisms? 

ĢIRTS VALDIS KRISTOVSKIS

 turpinājums no 1. lpp.

Atlaides sabiedriskajā transportā pensionāriem 
un represētajiem Latvijas pilsētās:
DAUGAVPILS
Pensionāriem, kas sasnieguši oficiālo pensionēšanās vecumu 100%
Represētajiem 100%
JĒKABPILS
Pensionāriem, kas sasnieguši oficiālo pensionēšanās vecumu 50%
Represētajiem īpašu atlai žu nav
JELGAVA
Pensionāriem, kas sasnieguši oficiālo pensionēšanās vecumu 50%
Represētajiem 50%
JŪRMALA
Pensionāriem 100%
Represētajiem 100%
LIEPĀJA
Pensionāriem ar ienākumiem līdz 300 eiro – 50%
Represētie, nestrādājoši pensionāri – 50%
RĒZEKNE
Pensionāriem līdz 75 gadiem – 50%
Pensionāriem virs 75 gadiem – 100%
Represētajiem – Nav atlaides
RĪGA
Pensionāriem – 100%
Represētajiem – 100%
VALMIERA
Pensionāriem līdz 75 gadu vecumam – 50%
Pensionāriem virs 75 gadu vecuma – 100%
Represētajiem reģionālajos starppilsētu nozīmes maršrutos – 100%
VENTSPILS
Pensionāriem līdz 80 gadu vecumam ar ienākumiem zem 266, 76 
eiro mēnesī – 50%
Pensionāriem virs 80 gadu vecuma ar ienākumiem zem 266, 76 eiro 
mēnesī – 90%
Represētajiem – Nav atlaides
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UZ VID VADĪTĀJA AMATU ČETRI 
PRETENDENTI
Konkursa pēdējā kārtā uz Valsts ieņēmumu die-
nesta (VID) ģenerāldirektora amatu izvirzīti četri 
pretendenti. Pēc tam komisija noteiks visatbil-
stošāko pretendentu amatam. Ja VID ģenerāldi-
rektora amata kandidāts gūs nepieciešamo val-
dības atbalstu, tas šajā amatā tiks iecelts uz pie-
ciem gadiem.

VALSTS AIZSARDZĪBAS MĀCĪBA –  
OBLIGĀTS KURSS SKOLĀ
Saeima drīzumā lems, vai aicināt Ministru kabine-
tu pakāpeniski iekļaut valsts aizsardzības mācību 
kā obligātu priekšmetu vidusskolās. Valsts aizsar-
dzības mācība paredzēta četros blokos – valstis-
kā audzināšana, dzīves skola, fiziskā sagatavotī-
ba un vislielākā uzmanība paredzēta militārajam 
blokam, kurā paredzēta Nacionālo bruņoto spēku 
Kājnieku skolas 1. līmeņa pamatapmācības prog-
rammas pasniegšana.

LATVIJĀ BEZ DARBA 
8,2% IEDZĪVOTĀJU
Latvijā šogad 1. ceturksnī bija 80 tūkst. bezdarb-
nieku, kas ir 8,2% no ekonomiski aktīvajiem 
iedzīvotājiem, liecina Centrālās statistikas pārval-
des dati. Tas ir par 1,2% mazāk nekā pirms gada, 
oficiāli reģistrēto bezdarbnieku rindas ir samazi-
nājušās par 11,3 tūkst. cilvēku. Par 3,3% palie-
linājies ilgstošo bezdarbnieku skaits, kuri nevar 
atrast darbu 12 mēnešus un ilgāk. Viņu īpatsvars 
bezdarbnieku vidū sasniedzis jau 42%.

DŪKLAVA PARTNERIS RAŽO 
KRIEVIJAS ARMIJAS KUĢUS
Zemkopības ministra Jāņa Dūklava partneris ražot-
nē “Piebalgas alus”, Krievijas uzņēmējs Igors 
Šeheļevs būvē kuģus Krievijas armijai, ziņo 
LTV raidījums “de facto“. Krievijas medijos viņš 
minēts kā kompānijas “Finsudprom” prezidents, 
tās struktūrā ietilpst “Jaroslavļas kuģubūves rūpnī-
ca”, kas veic arī Krievijas valsts pasūtījumus, kon-
krēti, arī Krievijas bruņotajiem spēkiem. Dūklavs 
raidījumam apgalvoja, ka nekā nezinot par sava 
biznesa partnera citiem uzņēmējdarbības virzie-
niem. Arī to, ka Šeheļevam Latvijā pieder zvejas 
uzņēmums, kas saimnieko zvejas un jahtu ostā 
Ventspilī, kā arī attīsta dzīvojamo māju projek-
tu Jūrmalā.

SMILTĒNS UN ZĪLE – 
PREMJERA AMATA KANDIDĀTI
Latvijas Reģionu apvienība nolēmusi par savu 
Ministru prezidenta amata kandidātu 13.Saeimas 
vēlēšanām nosaukt Saeimas deputātu Edvardu 
Smiltēnu. Savukārt Nacionālās apvienības valde 
izlēmusi 13.Saeimas vēlēšanās šim amatam 
nominēt pieredzējušo valdības locekli un Eiropas 
Parlamenta deputātu Robertu Zīli. Viņš ir gatavs 
nolikt EP deputāta mandātu, ja pēc vēlēšanām 
NA uzticēs veidot valdību.

VĒLAS AIZLIEGT CITUR 
JAU NEATĻAUTUS 
KRIEVIJAS KANĀLUS
Saeimas Cilvēktiesību un sabiedrisko lietu komi-
sija atbalstīja izmaiņas likumā, kas ļautu medi-
ju uzraugam vienkāršāk aizliegt Latvijā pārraidīt 
televīzijas kanālus, kuri par satura pārkāpumiem 
jau ir aizliegti citās Eiropas Savienības (ES) vai 
Eiropas Ekonomiskās zonas valstīs. Pašlaik, lai 
kanālu slēgtu, jākonstatē trīs naida runas gadī-
jumi, jāsazinās ar attiecīgā kanāla vadību un arī 
Eiropas Komisiju. Jaunā iecere ļaus pieņemt lēmu-
mu daudz īsākā laika posmā.

DAUGAVAS STADIONS GATAVS 
UZŅEMT DEJU SVĒTKUS
Daugavas stadions ir pilnībā atdzimis jaunā veido-
lā – tajā pabeigti visi plašie renovācijas un pārbū-
ves darbi, līdz ar to tas jau ir gatavs uzņemt Deju 
svētkus. Tikmēr Mežaparka lielā estrāde pagai-
dām vēl oficiāli uzskatāma par būvobjektu, tajā 
turpinās pēdējie darbi, taču līdz atklāšanas dienai –  
18. jūnijam – viss būšot gatavs.

LATVIJĀ

 turpinājums no 3. lpp.

“Bez atbalstītājiem ārpusē mežā nevar 
izdzīvot, viens no tādiem skaitījās vietējais 
mežsargs, pie kura vienunakt pēc pārtikas 
arī aizgāju. Viņš uzcienāja ar glāzi pašbrū-
vētā, uzkodam piedāvājot deficītās desas 
gabalu. Pēc šī cienasta uzmodos Jēkabpilī, 
čekas pagrabā. Pratinātājs ņirdza: “Vai desa 
bija garšīga?”, un tad es sapratu, ka tā bijusi 
pilna ar miega zālēm. Savervētais mežsargs 
nomira drīzi pēc tam, kad uzzināja par manu 
atbrīvošanu no lēģera. Varbūt no bailēm vai 
pašpārmetumiem, kaut gan es negatavojos 
viņam atriebties, zaudētos gadus un veselī-
bu ar to taču neatgūsi,” Ilmārs sakās esam 
miermīlīgs, kaut gan partizānu gaitās pārtiku 
no kolhozu klētīm vai valsts veikaliem reizēm 
nācies iegūt ar ieroci un spēku, jo čeka atbal-
stītājus likvidējusi.  

UZ PERONA SATIKA MAIGU EŅĢELI
“Ieslodzījumā biju celtnieks, būvējām koka 

un kleķa mājas, vēlāk veselības dēļ mani pār-
cēla pie pavāriem. Kā politiski neuzticamiem 
katram uz apģērba bija četri lēģerī piešķir-
tie numuri, neoficiāli mūs citādi, kā par ban-
dītiem un fašistiem, priekšniecība nesauca, 
kaut gan pēc Staļina nāves kaut kāda cilvēk-
tiesību atblāzma attiecībā pret mums kļuva 
pamanāma. Cita lieta bija brīvībā Taišetā, 
kur cilvēkus nevērtēja pēc politiskās pagāt-
nes, bet tikai un vienīgi pēc darba un uzvedī-
bas,” Ilmārs atzīst, ka prieks bijis tur strādāt, 
taču uz dzimteni saukusi neklātienē iepazī-
ta meitene Maiga Eņģele no Ugāles pagas-
ta Rāpatiem. 

“Viņas ģimene bija  izsūtīta uz Omskas 
apgabalu, bet jaunībā tautietes adresi uzzināt 
nav problēmu pat tūkstoš  kilometru attālu-
mā. Ar romantiskām vēstulēm sazinājāmies 
labu laiku, viņa pēc atbrīvošanas atbrauca 
uz Ventspili un rakstīja, ka gaidīs mani šai 
pilsētā. Tikšanos nolikām stacijā uz perona, 
un izrādījās, ka viņa gan pēc rakstura, gan 
izskata atbilst savam vārdam un uzvārdam.  
Tālākais kā jau dzīvē – bijām laimīgi kopā, līdz 
sieviņas nāve mūs izšķīra,” Ilmārs saskumst, 
jo traģiskas mediķu kļūdas dēļ mirusi arī viņa 
vienīgā meita, skolotāja Sarma. Vecvecāki 
kļuvuši par aizbildņiem mazmeitai Elīnai 
un tagad viņai palīdz skoloties tehnikumā, 
citi tuvākie radi ir ārzemēs un uzrodas tikai 
paretam. 

IZDZĪVOJUŠIE VIJAMIES KOPĀ
“Vienam ir smagi, zūd vēlme kaut ko 

pamatīgāku iesākt un darīt. Labi, ka Atmodas 
gados nodibinājām politiski represēto apvie-
nību, kuras biedri dažādā veidā viens par otru 

interesējas un vajadzības gadījumā arī palīdz. 
Ejam mazumā, nacionālie partizāni apvienībā 
tikai trīs vien vairs esam palikuši... 

Mani ievēlēja apvienības padomē, Pārsla ir 
valdē un šādās kopā  sanākšanās, kas paras-
ti notiek neformālā gaisotnē, izdodas tuvāk 
iepazīt arī katra dalībnieka raksturu un cilvē-
cisko vērtību. Tā prātā un sirdī ienāca Pārsla, 
kuru gan neņemos vārdiski vērtēt, jo baidos 
kādu no viņas labajām īpašībām nenosaukt – 
tik pulka viņai to ir. Arī savi niķi, protams, kā 
jau stiprai personībai, bet tie pieslīpējoties 
dod dzīvei smeķi. 

Arī viņa pēc vīra pāragras nāves per-
sonīgajā dzīvē  bija palikusi viena. Tā nu 
iznāk, ka represijas ir lauzušas mūsu likte-
ņus, taču izdzīvojušie atkal vijamies kopā, 
lai tauta turpinātos. Ar Pārslas medicīnisko 
gudrību esmu sakopis savu veselību, cik nu 
tas manos gados ir iespējams. Mums ir kopī-
gas intereses rūpēties par tuviem cilvēkiem, 
par diviem sunīšiem un kaķi, uzturēt kārtībā 
māju un dārzu, piekopt Pārslas vecāku zemī-
ti un mājasvietu Rindā. Viņa ir profesionāls 
šoferis ar 56 gadu darba stāžu un brauc jop-
rojām. Man stūri vairs neuztic. Laikam bai-
dās, ka uz vecumu kļūšu ātrumā pārgalvīgs. 
Jaunībā, braucot ar močiem, tā ir gadījies,” 
Ilmārs atļaujas paironizēt par sevi. 

PĒC SIBĪRIJAS ĢIMENES SILTUMĀ
Viņam mūžs pēc izsūtījuma pagājis, strā-

dājot Remontu un celtniecības pārvaldē, bijis 
pat uz nozares “goda dēļa” Rīgā. Pēc tam 
pierunāts pāriet uz pašvaldības uzņēmumu 
“Siltums”, no turienes izvadīts pelnītā atpū-
tā. Tā gan joprojām esot visai nosacīta – darā-
mā pie mājas un dārzā tik daudz, ka visu 
nevar paspēt, jo arī spēks iet mazumā.Pārslai 

savukārt viss mūžs pagājis pie stūres, 
vedot cilvēkus un kravas patērētāju 
biedrībā, vēlāk vadot ātrās palīdzības 
un sanitāri epidemioloģiskās staci-
jas specializētos transportlīdzekļus. Pa 
rajona ceļiem stūrēti arī  tolaik popu-
lārie autoveikalu “busiņi”, kuros pašai 
nācies būt arī pārdevējai. 

“Piecpadsmit gados no Ances pār-
nācu uz Ventspili, kur radinieki Angeri 
mani pieņēma kā savējo piecu bērnu 
ģimenē. Pabeidzu 8. klases un ātri 
izgāju pie vīra – pēc Sibīrijas un dzī-
ves vecvecāku mājās gribējās kaut ko 
savu, stabilu un patstāvīgu. Vīrs bija 
dzelzceļnieks, lokomotīves mašīnists, 
ventspilnieki viņu varbūt vēl atce-
ras arī kā Piejūras muzeja mazbānīša 
vadītāju. Arī abi dēli, Bruno un Igors,  
izmācījās par tēva amata turpinātā-
jiem, kaut gan darbā noturēties tagad 
ir ļoti smagi. Bruno iemēģina spēkus 
savā biznesiņā, mazdēls strādā Vācijā, 
mazmeitiņa vēl tepat Ventspilī, iet 
skolā." 

“ESIET STIPRI UN CĪNIETIES”
Dzīvesbiedri nemēģina iztēloties, 

kāda būtu bijusi viņu dzīve, ja pāri 
neietu divas okupācijas. 

“Tādā nozīmē nevar runāt par atse-
višķiem cilvēkiem, visa latviešu tauta 
tad dzīvotu savādāk, droši vien daudz 
labāk nekā tagad. Kari un represijas 
pārbaudīja tautas dzīvot- un izdzī-
votspēju. Izturējām. Vai būsim tik-
pat stipri, atdodot pārtikušajai Eiropai 
savu jaunatni un labākos speciālis-
tus,” retoriski pārjautā Pārsla. Ilmārs 
domā, ka visa pamatā liekama valsts 
attieksme – cilvēki nebrauks prom no 
dzimtās zemes, kur viņus novērtē un 
ciena. Viņš ir pateicīgs, ka nacionā-
lie partizāni no valsts beidzot sākuši 
saņemt pienācīgu materiālo palīdzī-
bu. Bet skumji pasmaida, ka atjauno-
tās valsts ierēdniecībai vajadzējis gan-
drīz piecpadsmit gadu, lai novērtētu, 
ka viņš par nopelniem Latvijas labā 
pelnījis Viestura ordeni. 

“Bet paldies par to, labāk vēlu, 
nekā nekad. Taču ne jau par orde-
ņiem meža  bunkuros domājām. 
Negribējām, ka tauta tiek nīdēta un 
pazemota, sāk izkalpoties paverdzinā-
tāju priekšā,” Ilmārs nacionālo pašap-
ziņu nav zaudējis, lai cik grūti reizēm 
bijis to saglabāt. Viestura ordeņa devī-
zi "Confortamini et pugnate" (Esiet 
stipri un cīnieties) par sava mūža 
moto atzīst abi dzīvesbiedri. 

Represiju lauzti un kopā savīti

Prieku par apbalvojumu Ilmārs dala ar dzīvesbiedri Pārslu.

Skrebeļu ģimene Krasnojarskā ciemos pie 
Pārslas audžuvecākiem Irinas un Alekseja, 
1964. gads.

Pārsla un Jevgēnijs ar dēliem Bruno un Igoru.
Pārsla šofera gaitu sākumā Ventspils 6. 
autobāzē.
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Štrobinders Ogrē sasniedz 
83,91 m
Ogrē notikušajā “Sportland” kausa posmā 
vieglatlētikā teicamu rezultātu sasniedza 
Ventspils atbalstītais šķēpmetējs Rolands 
Štrobinders, kurš uzvarēja ar 83,91 m tālu 
metienu, kas ir otrais labākais rezultāts 
viņa karjerā (85,07 m). Sievietēm uzvarē-
ja Latvijas rekordiste Madara Palameika, 
kura jaunajā sezonā sāka ar 59,17 m. Pēc 
gada pārtraukuma sacensībās atgriezās 
Sinta Sprudzāne un ar 58,74 m bija otrā.

FK “Ventspils” paliek 
“sausā” pret Jelgavu
Ventspils futbolisti savā laukumā aizvadī-
ja Latvijas futbola virslīgas čempionāta 9. 
kārtas spēli, taču neizteiksmīgā cīņā tā arī 
nespēja gūt vārtus pret sestajā vietā esošo 
FK “Jelgava” – spēle noslēdzās neizšķir-
ti 0:0. Šis ventspilniekiem bija jau cetur-
tais neizšķirts sezonā, taču viņi joprojām 
ir vienīgie, kuri šosezon vēl nav zaudējuši. 
Kopvērtējumā FK “Ventspils” ir otrie.

Žolnerovičam Rīgas 
maratonā pietrūkst līdz 
rekordam
Ventspilnieks Valērijs Žolnerovičs 
“Lattelecom” Rīgas maratonā bija labā-
kais no Latvijas skrējējiem un izcīnīja 7. 
vietu. Pirms gada viņš šajā maratonā 
uzstādīja jaunu Latvijas rekordu (2.14:23), 
tomēr šoreiz to labot neizdevās. Finišā V. 
Žolnerovičs ieskrēja pēc 1.17:05. 

Loka šāvēji desmitniekā 
Eiropas kausā
Itālijā notikušajā Eiropas jaunatnes kausa 
izcīņas posma sacensībās Ventspils loka 
šāvējs Dāvis Blāze olimpiskā loka klasē 
junioru ieskaitē izslēgšanas turnīrā viņš 
pārvarēja divas kārtas, taču 1/8 finā-
lā zaudēja un turnīru noslēdza devītais. 
Ventspilniece Janeta Grīnvalde kvalifikāci-
jā bija 13.vietā, taču zaudēja izslēgšanas 
kārtas pirmajā duelī un ierindojās 9. vietā.

Pretendē uz mēneša labākā 
spēlētāja balvu
Uz Latvijas futbola virslīgas čempionāta 
pirmā apļa labākā spēlētāja balvu izvir-
zīts arī FK “Ventspils” un Latvijas izlases 
aizsargs Ņikita Koļesovs. Pērn Ņ. Koļesovs 
vienu reizi šādu apbalvojumu arī saņēma.

Svaru bumbu cēlājiem 
medaļas eiropā
Ungārijā notikušajā Eiropas čempionātā 
zelta medaļas izcīnījuši arī divi Latvijas 
izlasē iekļautie Ventspils svarbumbu cēlā-
ji – Artūrs Tančins un Vasilijs Giņķo, kuri 
bija labākie savās veterānu svara kate-
gorijās. Abi ventspilnieki tika iekļauti arī 
Latvijas izlases stafetes komandā, palīdzot 
komandai uzvarēt divās veterānu stafetēs 
– grūšanā un garajā ciklā.

Zelts un bronza Baltijas 
kausā
Baltijas kausa petankā 1. posmā Lietuvā 
(Šauļos) uzvaru sieviešu konkurencē izcī-
nīja Ventspils klubs (Inga Apmane, Jautra 
Grosbārde, Silva Vensberga), bet vīrie-
šu sacensībās ventspilnieku trio Raido 
Blumbergs, Nauris Bogdanovičs un Andris 
Padrevics ierindojās 3. vietā. Baltijas kausā 
notiks vēl divi posmi Latvijā un Igaunijā.

SPORTA ĪSZIŅAS

Cīņu par Latvijas Basketbola līgas (LBL) čempionu titula atgūšanu turpina Ventspils basketbolisti. Tiesa, ar mainīgām sekmēm: finālsērijas pirmās divās spēlēs pret “VEF Rīga” 
savās mājās uzdevums izpildīts par 50% – viena uzvara un reizi zaudēts. Tagad LBL finālsērijā pusotru nedēļu ilgs pārtraukums. Ventspilnieku galvenajam trenerim Robertam 
Štelmaheram ir viela pārdomām, ko mainīt spēles zīmējumā un kā pārspēt sīkstos pretiniekus, lai pēc dažu gadu pārtraukuma čempionu kauss atkal atgrieztos Ventspilī.

...tā skan rindiņa no sena vārsmojuma 
vai ziņģes, kas stāsta par senos laikos 
dzīvojušiem dūšīgiem amatu meistariem 
un darbīgiem zeļļiem. Amatniecība ir tik-
pat sena, cik cilvēku civilizācija; ikvienas 
mūsdienu rūpniecības nozares pamatā 
stāvējis tas vai cits amats. Šoreiz ielūkosi-
mies mūsu pilsētas amatniecības vēsturē. 
Tā gan nav tik sena, kā Rietumeiropas 
ģilžu un cunfšu institūcijas, un atpaliek 
(vismaz pēc zināmiem avotiem spriežot) 
arī no Rīgas.

Pēc pirmajām kaujām viela pārdomām

F 
inālsērijas svētki iesākās tieši 
Ventspilī, jo tieši BK “Ventspils” 
uzvarēja LBL regulārajā čempionā-
tā un tā nodrošināja sava laukuma 
priekšrocības tiesības. Pirmajā fināl-

sērijas cīņā izdevās sagādāt skaistu dāva-
nu saviem līdzjūtējiem, pieveicot “vefiņu” 
ar 94:87. Ventspilnieki jau trīsarpus minūšu 
laikā iekrāja desmit punktu pārsvaru (15:5), 
lauvas tiesu no mājinieku punktiem gūs-
tot Emanuēlam Ubillam. Ceturtdaļas turpi-
nājumā laukuma saimnieku pārsvars tika 
palielināts līdz 12 punktiem, bet spēles pir-
mais nogrieznis noslēdzās ar 28:19 Ventspils 
labā. Otrās ceturtdaļas sākumā kurzemnie-
ku handikaps jau sasniedza 15 punktus, bet 
pēc tam sekoja 11:0 izrāviens viesu izpildī-
jumā. Tiesa, mājinieki vadības grožus neat-
deva, pateicoties Aigara Šķēles rezultatīva-
jai spēlei.

Trešajā ceturtdaļā rīdzinieki turpināja pakaļ-
dzīšanos līdz piektajā minūtē Kendriks Brauns 

ar tālmetienu panāca neizšķirtu 58:58. Tiesa, 
ventspilnieki ātri atguva septiņu punktu pār-
svaru, kas nākamreiz tika sadeldēts ceturtās 
ceturtdaļas pirmajā minūtē, kurā K. Brauns 
ar tālmetienu panāca 74:73. Vēlāk viesiem 
jau piecu punktu pārsvars un līdz ar to tagad 
jau Ventspils uzsāka pakaļdzīšanos, ko ar 
precīzu tālmetienu trīsarpus minūtes pirms 
pamatlaika beigām noslēdza Rihards Lomažs 
– 80:79 mājinieku labā. Turpinājumā ritē-
ja sīva cīņa par vadību mačā, 53 sekundes 
pirms finālsvilpes viesiem panākot neizšķirtu 
87:87. Tiesa, nepilnas 20 sekundes vēlāk otrā 
laukuma galā R. Lomažs iemeta vēl vienu 
tālmetienu un atguva vadību laukuma saim-
niekiem. Līdz ceturtās ceturtdaļas finālsvilpei 
Ventspils vadību nosargāja un guva uzvaru ar 
rezultātu 94:87.

Otrā finālspēle bija pilnīgs pretstats pir-
majai. Noteikumus laukumā pilnībā diktē-
ja rīdzinieki, it kā viņi spēlētu savā lauku-
mā. Viesi jau pirmajā ceturtdaļā ieguva 16 

punktu pārsvaru, izvirzoties vadībā ar 28:12. 
Ventspilnieki pieļāva ļoti daudz kļūdu teju 
visās spēles komponentēs, ko izmantoja 
“vefiņš” un drīz vien panāca teju jau 20 pun-
ktu pārsvaru – 29:47. Pēc pirmā puslaika 
rezultāts 40:55.

Pēc pārtraukuma atgūties tā arī neizde-
vās, un pirms izšķirošās ceturtdaļas viesiem 
joprojām 15 punktu pārsvars (58:73). Pēdējā 
periodā gan izdodas ar cīņassparu mazliet 
uzlabot situāciju, tomēr zaudēts ir pārāk 
daudz un nākas samierināties ar zaudēju-
mu 71:81.

Pēc šī mača finālsērijā 10 dienu pār-
traukums, jo “VEF Rīga” komandai būs 
jāaizvada vismaz trīs VTB Vienotās līgas 
ceturtdaļfināla cīņas pret Krievijas klubu 
Maskavas CSKA. Sērija atsāksies 31. maijā 
Rīgā, kur 2.jūnijā paredzēta arī nākamā cīņa. 
Nepieciešamības gadījumā nākamās spēles 
notiks 4. jūnijā Ventspilī, 6. jūnijā Rīgā un 8. 
jūnijā Ventspilī. 

Amats nekad netop lamāts...
MŪSU VĒSTURE

T 
ātad, atbilstoši vēstures avotu lie-
cībām, senākā Ventspils amatnie-
ku apvienība jeb „cunfte” apvie-
nojusi kurpniekus, kuru statūtus 
jeb „šrāgas” 1652. gadā apstipri-

nājis Kurzemes un Zemgales hercogs Jēkabs 
Ketlers. Tālāk seko atslēdznieki (1724. gads) 
un drēbnieki (1727. gads). Vēl 18. gadsim-
tā dibinātas kalēju, mūrnieku, mucinieku 
apvienības; 1858. gadā – miesnieku cun-
fte jeb apvienība. Protams, tolaik cunftēs 
uzņēma tikai vācu un vāciešiem pielīdzinātu 
tautību amatniekus, latviešus šais cunftēs 
nepielaida.

Stāvoklis mainījās pēc neatkarīgas Latvijas 
valsts izveidošanās. 1924. gada 12. martā 
septiņas amatnieku apvienības, kurās dar-
bojās gan latvieši, gan – pēc inerces – arī 
vācieši, sanāca kopā, lai dibinātu kopīgu 
Ventspils Amatnieku ģildi, kam deva zīmī-
gu vārdu „Brālība”. Nav īsti zināms, kas bija 
šī pasākuma iniciatori, taču droši var teikt, 
ka viens no viņiem bija aktīvais un darbī-
gais būvuzņēmējs Ernests Bauls, kurš tobrīd 
vadīja mūrnieku amata apvienību. Dibinātāju 
sarakstā minēti arī Kārlis Neimanis (kurp-
nieki), Frīdrihs Neimanis (mucinieki), Vilis 
Īle (miesnieki), Emīls Heinavs (kalēji), E. 
Kiršteins (drēbnieki) un I. Dokmanis (atslēdz-
nieki). Vēlāk viņiem pievienojās arī maiznie-
ki (amata vecākais V. Kemmerliņš), frizieri 
(Kārlis Ekmanis), galdnieki (Ernests Krebss), 
skursteņslaucītāji (Harijs Zelts) un ādmiņi ar 
sedliniekiem (Johans Kamms jeb Kams). Pie 
pēdējā jāpiebilst, ka viens no Kamu dzim-
tas locekļiem kļuva par Ventspilī un apkār-
tnē ieslavētu mēbeļgaldnieku – vēl pēc dau-
dziem, daudziem gadiem dažā labā ventspil-
nieku dzīvoklī atrodas viņa darbnīcā izgatavo-
tie krēsli, dīvāni un citas mēbeles.

Atgriežoties pie 1924. gada, jāpiebilst, ka 
jaundibinātās „Brālības” statūti bija aizgūti no 
Rīgas amata brāļiem – Svētā Jāņa amatnieku 

ģildes. „Brālības” izvē-
lētie pārstāvji izstrādā-
ja un apstiprināja meis-
taru diploma vizuālo 
formu – diploma augš-
malā bija Ventspils 
ev. lut. baznīcas un E. 
Baula nama attēli, – 
tieši Baula namā noti-
ka „Brālības” dibinā-
šana. Apakšējo malu 
rotāja tālaika Ventspils 
ostas panorāma. Par 
savu simbolu, ko vēlāk 
iestrādāja arī karogā, 
apvienotie amatnie-
ki izvēlējās simbolisku 
saules attēlu ar asto-
ņām zvaigznēm.

Amatnieku brālības, agrākās cunftes, kā 
jau visas viduslaikos vai nedaudz vēlāk izvei-
dojušās organizācijas, bija ļoti bagātas tradī-
cijām. Kopīgi dievkalpojumi, mielasti ar līdz 
sīkākajām detaļām reglamentētām uzvedī-
bas normām, savdabīga etiķete un specifis-
ka leksika... Kur nu vēl gluži folklorizējusies 
amata zeļļu dzīve un klejojumi („vanderēša-
na”), amata smalkumus apgūstot! Pats lielā-
kais cunftes jeb ģildes dārgums bija amata 
lāde, ko pie sevis turēja vecākais, jeb, kā 
senāk teica, – eltermanis. Lādei bija vairā-
kas atslēgas – lielākas drošības un arī cere-
moniāla labad. Dažas no Ventspils senajām 
amatu lādēm mantoja jaunāko laiku apvie-
nības. Blakus svarīgiem amata dokumentiem 
(statūtiem) un diplomiem lādē glabājās arī 
kopīgā nauda un dažādas relikvijas, piemē-

ram, sudraba kausi un medaļas. Ventspils 
mūrnieku lādē esot glabājies liels zelta nau-
das gabals no 17. gadsimta sākuma un sud-
rabā kalta ķelle – mūrnieku amata simbols. 
Un vēl katram amatam bija arī savs karogs 
– jo vecāks, jo vairāk goda. 1936. gadā, 
kad notika sabiedrisko organizāciju refor-
ma, Ventspils amatnieku apvienībā „Brālība” 
bija 94 meistari un 201 zellis. Gadu no gada 
„Brālība” rīkoja dažādus svētkus un skates, 
arī balles un karnevālus, kas bija ļoti iecienī-
ti. Savu darbību šī rosīgā un iecienītā organi-
zācija bija spiesta izbeigt 1940./1941. gadā 
– tāpat kā daudzas citas. Laimīgā kārtā dažas 
amatnieku lādes tika saglabātas un atradu-
šas vietu muzejā. Pilsētā pastāv un darbojas 
Amatu nams, taču tas, kā saka, jau ir pavi-
sam cits stāsts. 

Kreisajā pusē (Kuldīgas un Sofijas ielas stūrī) būvuzņēmēja Ernesta 
Baula nams, kur 1924. gadā dibināta Ventspils Amatnieku apvienī-
ba „Brālība”.
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Brīvā dabā 
vien
Šķiet, agri atnākusī vasara mūs 
šogad īpaši lutina (tpu, tpu, tpu 
– ka tik tā būtu arī īstajos vasaras 
mēnešos jūnijā, jūlijā un augustā!), 
jo debesis ir mākoņainas tikai retu 
reizi. Saulīte spīd, ir vasarīgi silti un 
varam baudīt atpūtu brīvā dabā. 
Arī šajās brīvdienās tikai brīvā dabā 
vien, un Ventspils pilsētā būs kā 
lieliski pavadīt laiku visiem kopā.

J au kopš pagājušās vasaras 
daudz runāts un ļoti gaidīts 
notikums ir veloceliņa pilnīga 
izbūve apkārt visam Būšnieku 
ezeram. Jau tagad, kad celiņš 

vēl oficiāli nav iesvētīts, to aktī-
vi izmanto ventspilnieki un pilsētas 
viesi, kas viennozīmīgi kļūs par vēl 
populārāku aktīvās atūtas vietu. Ja 
agrāk pārsvarā bija Būšnieku ezera 
peldvieta un veloceliņa posms abos 
virzienos no tās, tad tagad varēs 
ezeru baudīt pilnībā. Sestdien plkst. 
11.00 notiks veloceliņa oficiālā atklā-
šana, turklāt īstā sportiskā garā. 
Rezultātiem būs sekundāra nozīme, 
galvenais būs kā olimpiskajās spēlēs 
– piedalīties. Tad labs noskaņojums, 
kārtīga izkustēšanās un kopā būšanas 
prieks būs garantēts. Pēc svinīgām 
uzrunām tiks dots starts riteņbrau-
cējiem bez laika kontroles, turklāt 
pasākuma rīkotāji būs parūpējušies 
par interesantu maršruta program-
mu ar atraktīvu uzdevumu izpildi. 
Savukārt skrējēji un nūjotāji sacentī-
sies par godalgotajām vietām un pie-
miņas balvām. Kopējais apļa garums 
ir tieši 8,1 kilometrs, tā saka Būšnieku 
ezera veloceliņa ierīkotāji. Kad visi 
būs sasnieguši galamērķi, dalībnie-
kus gaidīs spēcinoša zupa. 

Pēc tam ar saviem auto vai divri-
teņiem dosimies tālāk, uz Ventspils 
lidlauku. Ikdienā šī teritorija jau vairā-
kus gadus ir klusa – te lidmašīnu reisi 
nenotiek. Sestdien būs īpaša diena, 
jo Ventspils lidlauks aicina uz atvērto 
durvju dienu. Pasākumi sāksies jau no 
plkst. 11.00, taču tie, kuri būs devu-
ši priekšroku Būšnieku ezeram, patie-
šām neko nenokavēs, jo viss notiks 
līdz pat vakaram! Līdz plkst. 14.00 lid-
laukā interesentiem būs iespēja klātie-
nē aplūkot Nacionālo bruņoto spēku, 
Valsts robežsardzes, kā arī vairākus 
avioskolu un privātos lidaparātus. Īpaši 
interesanti būs arī bezpilota gaisa 
kuģi jeb radio vadāmie lidmodeļi un 
droni, būs arī to paraugdemonstrēju-
mi. Savukārt laikā no plkst. 14.00 līdz 
19.00 īpaši drosmīgajiem būs iespē-
ja piedalīties iepazīšanās un panorā-
mas lidojumos, kas garantēs patiešām 
neaizmirstamus piedzīvojumus!

Jau nākamajā nedēļā visā pasaulē 
atzīmēs Bērnu aizsardzības dienu un 
tai par godu Ventspilī svētkus pašiem 
mazākajiem ventspilniekiem svinēs 
jau svētdien. Plkst. 11.30 ventspil-
nieku ģimenes ar savām mazajām 
atvasēm pulcēsies svētku gājienā, kas 
vīsies no Lielā laukuma līdz pilsētas 
galvenajai Bērnu pilsētiņai, kur svēt-
kus svinēs ar dažādām atraktīvām un 
radošām darbnīcām, koncertiem un 
izstādēm. Pēcpusdienā svētkus svinēs 
arī Pārventas mazuļi un viņu vecāki, 
parkā “Fantāzija” no plkst. 15.00 gai-
dāms krāšņs muzikāls uzvedums, kār-
tīga ballēšanās un darbošanās radoša-
jās darbnīcās. Galvenais, ka brīvdienās 
sola lieliskus laika apstākļus, tādēļ nav 
ko divreiz domāt – brīvās dienas tikai 
brīvā dabā vien! 

TESTS

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

1. Cik bieži jūs uzturaties tīklā ilgāk nekā bijāt 
sākotnēji plānojis?
2. Cik bieži ignorējat savus pienākumus, lai 
ilgāk varētu uzturēties tīklā?
3. Cik bieži labprātāk komunicējat čatā ar 
citiem interneta izmantotājiem nekā saviem 
draugiem?
4. Vai mēdzat dibināt kontaktus ar citiem 
interneta lietotājiem?
5. Cik bieži apkārtējie sūdzas, ka jūs pārāk 
daudz laika pavadāt pie datora?
6. Vai ir bijis tā, ka aizraušanās ar internetu 
dēļ cietis jūsu darbs vai mācības?
7. Cik bieži pārbaudāt elektronisko pastu, 
pirms ķeraties pie darba lietām?
8. Cik bieži virtuālo ceļojumu dēļ esat attei-
cies no reāli iecerētiem plāniem?
9. Ja kāds painteresējas, ko jūs tīklā darāt, vai 
bijušas reizes, kad neesat atklāts, toties esat 
gatavs sevi aizstāvēt?
10. Cik bieži satraucošās domas par reālo 
dzīvi mēdzat aizstāt ar nomierinošajām 
domām par virtuālo pasauli?
11. Vai, apsēžoties pie datora, mēdzat izjust 
kārtējā virtuālā ceļojuma satraukumu un 
garšu?
12. Vai bieži izjūtat, ka dzīve bez interneta 
būtu garlaicīga un tukša?
13. Vai bieži kļūstat uzbudināts, dusmīgs, 
uzkliedzat, ja kāds jūs patraucē?
14. Cik bieži atsakāties no miega interneta 
apmeklējuma dēļ?
15. Cik bieži jūs piemeklē domas par interne-
tu reizēs, kad neesat iegājis tīklā?
16. Cik bieži, esot internetā, mēdzat sev teikt: 
“Vēl tikai dažas minūtes”?

Cik dziļi slīkstat 
interneta 
atvarā?
Noteikt internetatkarības pakāpi var 
ar vienkāršu testu. Tā rezultāti parādīs, 
vai virtuālā pasaule attiecībā pret reālo 
ir normas robežās vai arī pirmā sākusi 
bīstami izstumt no dzīves otro.

Atbildot uz katru jautājumu, jāizvē-
las atbilstīgākais no sešiem piedāvā-
tajiem atbilžu variantiem un pēc tam 
jāsaskaita iegūtie punkti:
1. tas uz mani neattiecas – 0 punktu
2. reti – 1
3. laiku pa laikam – 2
4. tikai retumis – 3
5. bieži – 4
6. vienmēr – 5

17. Vai esat mēģinājis samazināt 
interneta apmeklējuma laiku, taču 
neveiksmīgi?
18. Vai bieži mēdzat noklusēt un neat-
klāt laiku, kādu pavadāt internetā?
19. Cik biežu labprātāk dodat priekš-
roku internetam, nevis kontaktiem ar 
cilvēkiem?
20. Cik bieži, neesot tīklā, jums paslik-
tinās garastāvoklis un parādās nomāktī-
ba, kas pēc pieslēgšanās tūlīt pat izgaist? 

Jo vairāk punktu esat savācis, jo izteiktāka ir 
atkarība.
No 20 līdz 49 punktiem. Jūs esat parasts lietotājs. 
Dažreiz jūs uzkavējaties tīklā nedaudz ilgāk kā parasti, 
tomēr spējat situāciju kontrolēt.
No 50 līdz 79 punktiem. Jums bieži nākas saskarties 
ar problēmām, kuru cēlonis ir pastiprinātā aizraušanās 
ar internetu. 
No 80 līdz 100 punktiem. Visticamāk, pārāk spēcī-
gā aizraušanās ar virtuālo pasauli jau noteikti radījusi 
nopietnas problēmas jūsu reālajā dzīvē.

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs
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A U N S
Daudz uzmanības paņems darbs, un var pavērties pavisam 
jaunas iespējas. Tā rezultātā mājas dzīve atvirzīsies otrajā 

plānā. Tomēr neatstāj novārtā savējos – atrodi laiku, lai uzklausītu 
viņus un dalītos domās. Esi apdomīgs tēriņos un turi kārtībā naudas 
lietas. Vari plānot atvaļinājuma ceļojumu.

V Ē R S I S
Dienas ritēs diezgan nemierīgi, būs daudz pienākumu, 
dažādas tikšanās, neskaitāmi tālruņa zvani. Iespējams, 

izveidosi jaunus kontaktus, kas ļaus pavairot ienākumus. Tad veido 
uzkrājumus vai ieguldi kādos lielākos pirkumos. Jāgādā par saticību 
ģimenē, attiecības ciešākas padarīs kopīgs izbrauciens.

D V Ī Ņ I
Risināmi dažādi ģimenes jautājumi. Būtu labi apsēsties 
pie sarunu galda un visiem kopā apspriesties. Brīvdienās 

kārtīgi atpūties, apmeklē pasākumus un satiecies ar draugiem, 
tikai ar naudu gan rīkojies uzmanīgi un savlaicīgi nomaksā rēķinus. 
Profesionālajā jomā jauni izaicinājumi un panākumi.

V Ē Z I S
Nedēļas nogali pavadi ar ģimeni. Rūpējieties kopā par 
saimniecību un kopā apmeklējiet pasākumus – it īpaši 

vēlams tādus, kam ir izglītojoša ievirze. Sekmīgs laiks, lai kārtotu 
darīšanas iestādēs vai risinātu sarunas ar komunālo pakalpojumu 
sniedzējiem. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās.

L A U V A
Saimnieciskās lietas nebūs pirmajā vietā, vairāk laika 
veltīsi darbam, un var gadīties, ka ņemsi to līdzi arī uz 

mājām. Pastāv iespējas izveidot jaunus lietišķos kontaktus un īsta-
jā brīdī satikt īstos cilvēkus. Dienu steigā neatstāj novārtā sirdslietas, 
jātiek skaidrībā, ko vēlies no attiecībām.

 
J A U N A V A
Uz saimnieciskām aktivitātēm nebūsi noskaņots. Ja mājās 
darāms kaut kas svarīgs, aicini talkā profesionāļus, bet brī-

vajā laikā kopā ar ģimeni dodies izbraucienā. Patīkamas emocijas no 
kultūras pasākumiem. Darbā iespējamas pārmaiņas, kas tev nebūs 
pa prātam. Nogaidi, kamēr vēji norimst.

S V A R I
Svarīgas sirdslietas un attiecības ģimenē. Pievērsies bērnu 
vajadzībām. Ja atvasītes ir skolas vecuma, tad jāatbalsta, 

lai veiksmīgi pabeigtu mācību gadu vai jāpalīdz nākotnes profesijas 
izvēlē. Darba pienākumi prasīs iedvesmu, bet tu sekmīgi tiksi galā 
un gūsi atzinību. Var sekot karjeras piedāvājums.

S K O R P I O N S
Patīkamus brīžus pavadīsi ar savējiem un brīvdienās saim-
niecībā kopīgiem spēkiem daudz paveiksiet. Ja darāmā 

ir daudz, tad ielūdz uz talku radus un draugus. Darbā vai biznesā 
nemierīgs laiks, daudz pienākumu un mainīgas situācijas. Kārtojot 
darīšanas, pievērs uzmanību juridiskām niansēm.

S T R Ē L N I E K S
Ja tev ir dārzs, sarīko svētkus brīvā dabā. Ja ne – dodies ar 
draugiem izbraucienā. Brīvdienas ir domātas atpūtai, un 

šobrīd tā tev ļoti nepieciešama. Lietišķā dzīve būs samērā saspringta: 
daudz pienākumu, darījumi, jauni projekti, kā arī iespējas palielināt 
ienākumus. Nevajadzētu uzņemties kredītsaistības.

  
M E Ž Ā Z I S
Diezgan emocionāli uztversi apkārtējās norises, kas maz-
liet var sarežģīt attiecības ar ģimeni un kolēģiem. Esi tole-

rants pret atšķirīgu viedokli, un viss nostāsies savās vietās. Sekmīgi 
realizēsi profesionālās ieceres un tas atspoguļosies arī bankas kontā. 
Ja klāt atvaļinājums – dodies tālākā ceļojumā.

Ū D E N S V Ī R S
Vislabāk jutīsies mājas atmosfērā. Radīsies interesantas 
idejas, kā izdaiļot un uzlabot interjeru. Brīvdienās ielūdz 

ciemos draugus, sarīko ballīti un pārsteidz viesus ar atspirdzinošiem 
kokteiļiem un svaigiem pavasara kārumiem. Jaunajā nedēļā enerģi-
jas netrūks, tikai netērē to tukšgaitā. Ieplāno svarīgus pasākumus.

Z I V I S
Brīvdienās veicami saimnieciskie darbi, vari iegādāties 
kādu lielāku pirkumu, piemēram, mēbeles, vai izdaiļot 

interjeru. Taču, nav labs laiks remontam, tas var ieilgt. Spēcīgi dar-
bosies intuīcija un zināsi, kā rīkoties jebkurā situācijā. Arī citiem cil-
vēkiem tavs padoms var lieti noderēt.
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Sarunājas  divi draugi: 
- Uz pirti es neeju. 
- Kāpēc? 
- Sieviešu pirtī nelaiž, bet vīrie-
šu pirtī nav interesanti.

Policists notvertajam ares-
tantam vaicā:
- Kādēļ jūs bēgāt no cietuma?
- Es gribēju precēties.
- Hm. Jums gan ir neparasts 
priekšstats par brīvību ….

Tiesnesis apsūdzētajam:
- Tātad tā, apsūdzētais! Jūs jau 
piecdesmito reizi esat noķerts 
par zādzībām! Ko darām?
Apsūdzētais:
- Es domāju, ka mums to 
vajadzētu nosvinēt!

Atbrauc ugunsdzēsēji uz sieviešu 
pirti, kurā izcēlies ugunsgrēks.  
Izkāpj no mašīnas un ierauga pulku 
vīriešu, kuri vēderus saķēruši smejas. 
Viens no jautrajiem kungiem: 
“Nokavējāt, puiši! Nokavējāt!” 
Ugunsdzēsējs: “Kā nokavējām, pirts 
taču vēl deg?!” 
Jautrais kungs: “Pirts deg, bet plikās 
sievietes gan visas jau aizskrējušas!”

Sieva atnāk pie narkologa:
- Ko lai dara? Mans vīrs nemitīgi dzer. 
- Vai viņam ir kāda milzīga vēlēšanās 
vai sapnis? 
- Ir. 
- Labi, tad ejiet mājās un apsoliet, 
ka jūs viņam piepildīsiet šo vēlmi, ja 
viņš beigs dzert. 
Nu, sieva aiziet mājās un saka vīram: 

- Vīriņ, ja tu beigsi dzert, es tev 
katru dienu pa polšam uzlikšu.

Pacients ārstam:  
- Dakter, jau kuro reizi jums skaidroju 
– es tiešam esmu slims.  
- Bet es jums saku, ka tās ir tikai jūsu 
iedomas. Jūs esat vesels.  
- Bet es ļoti slikti jūtos…  
- Jūs to sev esat iestāstījis. Došu jums 
padomu: atkārtojiet pie sevis:  
“Esmu vesels, esmu vesels!” un jutī-
sities lieliski!  
- Nu, paldies.  
Pacients pieceļas un iet prom.  
Ārsts:  
- Pagaidiet, bet honorārs?  
- Atkārtojiet pie sevis: “Man jau 
samaksāja, man jau samaksāja!”  
un būsiet lieliskā noskaņojumā.

- Dārgā, ja es nomiršu, tu neskum-
sti, bet uzreiz apprecies. Esi laimī-
ga. Vienīgais lūgums, lai viņš dēlus 
pareizi audzina!  
- Kā tu man esi piegriezies! 
Normāla zupa! Negribi – neēd...

Nakts. Taksists pēc diennakts mai-
ņas gatavojas doties mājās. Pēkšņi 
logā galvu iebāž sieviete:  
- Orālais 50! 
Šoferis:  
- Orālais 50... orālais 50... bļā-
viens, kur tas atrodas?

Ķirurgs, inženieris un politiķis diskutē, 
kura amats ir visvecākais.  
Ķirurgs: Protams, mans. Pat Bībelē 
rakstīts, ka Ādamam izņemta riba, lai 
radītu Ievu.  

Inženieris: Taču Bībelē arī stāv 
rakstīts, ka zeme no haosa radīta 
sešās dienās. Un to spēj izdarīt tikai 
inženieris.  
Politiķis: Kungi, jums taisnība, bet vai 
jūs nepateiktu, kurš radīja haosu?

Pacients: Vecmāmiņ, es atkal lido-
ju sapnī.  
Ārsts: Es neesmu vecmā-
miņa, esmu narkologs.

Sarunājas divi draugi:  
- Es kādu vakaru atgriežos mājās, 
un mani tur sagaida sieva, tērpusies 
seksuālā apakšveļā. Viņa sniedz man 
virvi un erotiskā balsī saka: „Sasien 
mani un dari, ko gribi!”.  
- Un ko tu?  
- Sasēju un aizgāju makšķerēt.

Kungs ballē prasa dāmai: Vai Jūs ar 
mani pārgulētu par miljons dolāriem?  
Jā, protams.  
- Un par 10 000?  
Ēē, nu, varbūt...  
- Un par dolāru?  
Par ko Jūs mani turat?  
- Par ko es jūs turu, mēs jau 
esam vienojušies, atliek vien 
vienoties par cenu…

Sarunājas divi Mūzikas akadēmijas 
pēdējā kursa studenti.  
Pirmais: – Galīgi neiet ar diplomdar-
bu! Neko nevaru uzrakstīt!  
Otrais: – Ko tu mokies?! Paņem vadī-
tāja diplomdarbu un uzraksti no otra 
gala!  
Pirmais: – Jau mēģinā-
ju. Sanāca Mocarts.

MEDIJU ZIŅA. Šogad Valsts policija saņēmusi vairāku iedzīvotāju iesniegumus, kuri vēlējušies iegādāties 
lauksaimniecības tehniku sludinājumu portālos, bet kļuvuši par krāpšanas upuriem, informē Valsts polici-
jā. Kurzemē tādi gadījumi jau bijuši trīs. Līdzīgi krāpnieki “uzdarbojas” arī tirgojot neeksistējošas vieglās 
automašīnas. Krāpnieki ievieto sludinājumu portālos fotogrāfijas ar attiecīgo tehniku un tās tehnisko ap-
rakstu, piedāvājot to iegādāties par izdevīgāku cenu. Piesaistot potenciālos pircējus, krāpnieki darījuma 
laikā ar viņiem sazinās telefoniski vai e-pastā. Savstarpējā komunikācija turpinās līdz brīdim, kad krāpnie-
ki potenciālajam klientam nosūta sagatavotu rēķinu par pirmās iemaksas veikšanu, lai organizētu tālāku 
preces pārdošanu. Brīdī, kad persona attiecīgo samaksu veikusi, komunikācija beidzas. Šādus sludināju-
mus ievieto arī krāpnieki, kuri uzdodas par jau eksistējošu un zināmu firmu darbiniekiem, kā arī izmanto 
līdzīgu konkrēto firmu dīleru e-pasta adreses. Lai neuzķertos uz šiem sludinājumiem, potenciālajiem pircē-
jiem nepieciešams kārtīgi pārliecināties, kā ir uzrakstīts firmas nosaukums un darbinieka e-pasta adrese. 
Visbiežāk tiek veidoti līdzīgi nosaukumi, vien pamainot kādu burtu vai variējot ar pieturzīmēm e-pasta 
adresē.                                                                                                                                            (Delfi.lv, 23. maijs)

• • •
Kā zināms, viss jaunais ir labi aizmirsts vecais. Un atliek tikai atsvaidzināt zināšanas par to, kā tad šādas krāpšanas 

notika pirmajos “pēcrevolūcijas”, atvainojiet, pēcatmodas gados. Bija taču pilni tirdziņi ar “Adida” vai “Nice” cepurī-
tēm, “oriģinālajām” “Chanel nr. 5” smaržām, kas pildītas tepat Zolitūdē, bet etiķetes rakstītas teju vai ar roku... Tiesa 
gan, atšķirība no vecajiem laikiem ir: toreiz bija vismaz kaut kāda prece. Bet viens gan neatšķiras – cērpamās aitas 
bija gan toreiz, gan tagad.



ОВЕН
Много внимания придется уделить работе, могут открыться совер-
шенно новые возможности. В результате домашняя жизнь отойдет 

на второй план. Однако попытайтесь не забывать о близких, найдите время, 
чтобы выслушать их и поделиться мыслями. Будьте осторожны в том, что 
касается трат и финансовых вопросов. Можете планировать путешествие, в 
которое отправитесь во время отпуска. 

ТЕЛЕЦ
Неспокойное время, вас ожидает множество обязанностей, раз-
личные встречи, бесчисленные телефонные звонки. Возможно, 

вы установите новые контакты, что позволит вам увеличить доход. В 
этом случае стоит сделать вложения или отложить деньги на будущее. 
Позаботьтесь о взаимопонимании в семье, еще больше сблизиться поможет 
совместная поездка. 

БЛИЗНЕЦЫ
Вам потребуется решить различные семейные вопросы. Хорошо 
бы всем вместе сесть за круглый стол и обсудить наболевшие 

вопросы. B выходные хорошенько отдохните, посетите какие-либо меропри-
ятия и встретьтесь с друзьями, только будьте аккуратны с деньгами, а также 
своевременно оплачивайте счета. В профессиональной сфере – новые вызо-
вы и обязанности. 

РАК
Проведите выходные с семьей. Вместе займитесь хозяйством, 
посетите мероприятия – желательно такие, которые позволят 

узнать что-нибудь новое. Успешным будет решение вопросов в учреждениях 
или переговоры с коммунальными службами. Для свободных представителей 
знака не исключены приятные знакомства. 

ЛЕВ
Хозяйственные заботы не будут на первом месте, больше всего 
времени вы посвятите работе, возможно, даже возьмете ее 

домой. Не исключено, что вы установите новые деловые контакты и в самое 
короткое время встретите нужных людей. Однако не забывайте и о делах 

сердечных, решите для себя, чего именно вы хотите от отношений. 
 
ДЕВА
Вы не будете настроены на хозяйственные дела. Если дома нужно 

сделать что-либо важное, пригласите профессионалов, а в свободное время 
отправьтесь на отдых с семьей. Приятные эмоции подарит вам посещение 
культурных мероприятий. На работе возможны перемены, которые вам не 
придутся по сердцу. Необходимо выждать, пока все утихнет. 

ВЕСЫ
Важны дела сердечные и отношения в семье. Обратите внимание 
на потребности собственных детей. Возможно, им требуется под-

держка во время окончания учебного года или помощь в решении по поводу 
будущей профессии. Рабочие обязанности потребуют от вас вдохновения, 
но вы со всем успешно справитесь и получите признание. Может поступить 
карьерное предложение. 

СКОРПИОН
Приятные мгновения ожидают вас в кругу семьи, в выходные, 
вместе занимаясь домашними делами, вы сможете многое 

успеть. А если дел очень много, то пригласите на помощь друзей и род-
ственников. На работе и в бизнесе неспокойное время, много обязанно-
стей, переменчивые ситуации. В деловых вопросах обратите внимание на 
юридические нюансы. 

СТРЕЛЕЦ
Если у вас есть приусадебный участок, то устройте праздник на 
лоне природы. Если же нет, то отправьтесь с друзьями в неболь-

шую поездку. Выходные существуют для того, чтобы отдохнуть, и сейчас 
именно отдых вам больше всего необходим. Деловая жизнь будет достаточно 
напряженной: обязанности, сделки, новые проекты, а также возможность уве-
личить доход. Не стоит брать на себя кредитные обязательства. 

  
КОЗЕРОГ
Вы будете очень эмоциональны, что может осложнить отношения 
с семьей и коллегами. Проявляйте терпимость к мнению, отлично-

му от вашего, и все станет на свои места. Вы успешно реализуете професси-
ональные планы, что отразится на вашем банковском счете. Если вы сейчас 
в отпуске, то смело отправляйтесь в дальнее путешествие. 

ВОДОЛЕЙ
Лучше всего вы будете чувствовать себя в домашней атмосфере. 
Появятся интересные идеи, как улучшить интерьер. В выходные 

пригласите друзей и устройте вечеринку. На новой рабочей неделе вы буде-
те полны энергии, однако не тратьте ее понапрасну. Запланируйте важные 
мероприятия. 

РЫБЫ
B выходные займитесь делами по хозяйству, можете сделать 
крупную покупку, например, приобрести мебель или заняться 

улучшением интерьера. Однако сейчас не самое подходящее время для 
ремонта, так как он может затянуться. У вас будет хорошо работать интуи-
ция, что поможет в любой ситуации. Кроме того, вы сможете дать дельный 
совет окружающим.
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- Истица, расскажите суду, почему вы желаете разве-
стись с мужем? 
- Он изверг! Он заставляет меня 
есть то, что я ему готовлю!

- Вот мне уже тридцать, а чувствую себя как в восем-
надцать! 
- Все так же бодр, энергичен и амбициозен? 
- Все также без жилья, денег и работы....

- У тебя жена работает? 
- Подрабатывает, несколько раз в году, ликвидатором. 
- Чего ликвидирует? 
- Всякое шмотье в торговых центpaх 
во время сезонных распродаж.

- Рабинович, почему вы не пришли на субботник? 
- Моя жена сказала, что мне нездоровится.

Регламент дорожных ремонтных работ: 
1. Нанести свежую разметку; 
2. Заменить асфальтовое полотно; 
3. Проложить новую канализацию.

Посреди Атлантического океана тонет лайнер. Капитан 
в панике, и тут ему сообщают, что среди пассажиров 
есть раввин, который может творить чудеса. Его немед-
ленно приводят к капитану, и тот просит: 
- Ребе, что можно сделать? 
- Интернет есть? – спокойно спрашивает раввин. 
- Есть! 
- Тогда срочно продавайте корабль.

- Лена, а пойдём в горы с тобой на выходные!?... 
Подышим свежим воздухом, позагораем. 
- Нннну… не знаю… А ты случайно не озабоченный? 
- Не, ты что, как ты могла такое подумать!? 
- Ну тогда не пойду.
 
- Папа, а что такое неудачная шутка? 
- Это, когда мама говорит, что принимает противозача-
точные таблетки, а потом появляешься ты. 
- Мам, а что такое неудачная шутка? 
- Это, когда папа говорит, что руководит ком-
панией, а после твоего рождения оказыва-
ется, что это компания собутыльников.

- Почему с каждым годом ты целуешь меня всё мень-
ше и меньше? 
- Устаю сильно. Тебя с каждым годом ста-
новится всё больше и больше.

Жена кричит мужу из кухни: 
- Дорогой, ты любишь сыр с плесенью? 
- Обожаю, дорогая! 
- Ну, тогда тебе и колбаска понравится!

Итоговые учения ВДВешников. Стоит полковник и рас-
сматривает «прыгунов», люди в зелени стоят рядом и 
что-то черкают на планшетах и совещаются. Увидел 
полковник, что какой-то солдат чертовски злой плетется 
в сторону аэродрома. 
- Сынок, ты кудай-та? 
- Да я в аэродром, на повторный залет! 
- Так ты же уже отпрыгался! 
- Дак нужно-то с парашютом!
 
- Вот если бы вы распоряжались деньгами, кому бы 
их отдали? Тем, кто их проест-пропьет или тем, кто их 
вложит в недвижимость, образование детей, на краси-
вых женщин в конце концов? 
- Конечно вторым! 
- Все. Голосование по применению средств 
Пенсионного Фонда считаю закрытым.

Нынешние перестановки в правительстве 
подобны действиям напёрсточника на вок-
зале – платить, в итоге, придётся вам.

- Почему вы на меня как на дуру смотрите? 
- Я стараюсь быть искренним.

- Мы забираем вашу стиральную машину в ремонт!  
- Мама, за тобой пришли!

- Будь вечно болен, всяк сюда входящий.  
- Простите, вы что-то сказали?  
- Я говорю: «Добро пожаловать в 
нашу платную клинику!».
 
В аптеке: 
- Есть ли у вас что-нибудь для седых волос? 
- Глубокое уважение...

АНЕКДОТЫ

НОВОСТЬ ПРЕССЫ. В этом году получено несколько заявлений от жителей, которые желали приобре-
сти сельскохозяйственную технику при посредничестве порталов объявлений, но стали жертвами мошен-
ничества, проинформировали в Государственной полиции.  В Курземе зафиксировано три таких случая. 
Подобным образом мошенники орудуют, продавая легковые автомашины. Мошенники размещают фотогра-
фии техники и описание технических характеристик на соответствующих порталах, предлагая приобрести 
технику по выгодной цене. Затем поддерживают связь с заинтересовавшимся покупателем по телефону или 
посредством электронной почты. Коммуникация происходит до того момента, когда мошенники отправля-
ют потенциальному клиенту подготовленный счет для осуществления первого взноса, чтобы организовать 
дальнейшую продажу товара. В тот момент, когда деньги внесены, коммуникация прекращается. Подобные 
объявления помещают и мошенники, которые выдают себя за работников уже существующей и известной 
фирмы, а также используют электронные адреса дилеров похожих конкретных фирм. Для того чтобы не 
попасться на удочку подобных мошенников, потенциальным покупателям нужно хорошенько проверить, как 
написано название фирмы и электронный адрес работника фирмы. Чаще всего используются похожие назва-
ния, изменяется лишь одна буква или варьируются знаки препинания в адресе электронной почты. 

(Delfi.lv, 23 мая, перевод «Ventspilnieks.lv»)
• • •

Как известно, все новое – это хорошо забытое старое. Остается лишь освежить в памяти, как такое мошенниче-
ство происходило в первые «послереволюционные», простите, «постадмодовские» годы. На рынках же было полно 
кепок «Adida» или «Nice», «оригинальных» духов «Chanel nr. 5», которые разливались тут же, в Золитуде, а этикетки 
писались чуть ли не от руки… Правда, отличие от старых времен все же имеется: тогда был хоть какой-то товар. Но 
одно осталось неизменным – все еще находятся наивные, с которых можно состричь денежки. 
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Штробиндерс в Огре 
достиг 83,91 м
На прошедшем в Огре этапе кубка 
«Sportland» по легкой атлетике прекрас-
ный результат показал поддерживаемый 
Вентспилсом копьеметатель Роландс 
Штробиндерс, который одержал победу, 
метнув копье на 83,91 м, что является 
вторым лучшим результатом в его карье-
ре (лучший – 85,07 м). В борьбе среди 
женщин сильнейшей стала латвийская 
рекордсменка Мадара Паламейка, кото-
рая новый сезон начала с 59,17 м. После 
годового перерыва в соревнованиях вер-
нулась Синта Спрудзане, которая стала 
второй с результатом 58,74 м. 

ФK «Вентспилс» в игре против 
Елгавы не удалось размочить 
счет
Вентспилсские футболисты на своем 
поле провели игру 9-го тура чемпионата 
Высшей футбольной лиги Латвии, одна-
ко игра была невыразительной, и им не 
удалось забить ни одного гола занима-
ющему шестое место ФК «Елгава» – 
игра завершилась вничью 0:0. У вент-
спилчан это уже четвертая ничья в 
сезоне, однако до сих пор они остают-
ся единственными, кто в этом сезоне 
не потерпел ни одного поражения. В 
общем зачете ФК «Вентспилс» занима-
ет вторую позицию. 

Жолнеровичу не удалось 
улучшить рекорд 
в Рижском марафоне
Вентспилчанин Валерий Жолнерович в 
Рижском марафоне «Lattelecom» был 
лучшим среди латвийских бегунов и 
занял 7-е место. Годом ранее в этом 
марафоне он установил новый рекорд 
Латвии (2.14:23), однако на этот раз 
улучшить результат не удалось.  

Лучники – в десятке 
Кубка Европы 
В розыгрыше кубка Европы среди 
молодежи, прошедшем в Италии, вент-
спилсский лучник Давис Блазе в клас-
се «Олимпийский лук», проиграв в 1/8 
финала, завершил турнир девятым. 
Вентспилчанка Янета Гринвалде в ква-
лификации стала 13-й, однако проигра-
ла в первой финальной дуэли и в итоге 
заняла 9-е место. 

Претендент на титул 
лучшего игрока месяца 
Защитник ФК «Вентспилс» и сборной 
Латвии Никита Колесов выдвинут в 
качестве претендента на награду луч-
шего игрока первого круга чемпиона-
та Высшей футбольной лиги Латвии. 
В прошлом году Н. Колесов один раз 
получил такую награду. 

У гиревиков – 
медали в Европе 
Артурс Танчинс и Василий Гинько – 
двое вентспилсских гиревиков, входя-
щих в состав латвийской сборной, на 
состоявшемся в Венгрии чемпиона-
те Европы стали обладателями золо-
тых медалей. Они оказались лучши-
ми среди ветеранов в своих весовых 
категориях. Оба вентспилчанина были 
включены и в эстафетную команду 
сборной Латвии, помогая команде побе-
дить в двух эстафетах среди ветеранов 
– толчке и длинном цикле. 

Золото и бронза в Кубке 
Балтии 
В первом туре Кубка Балтии по петанку, 
который прошел в Литве (Шяуляй) побе-
ду в конкуренции среди женщин завое-
вал вентспилсский клуб (Инга Апмане, 
Яутра Гросбарде, Силва Венсберга), 
в соревнованиях среди представите-
лей сильного пола трио вентспилчан – 
Райдо Блумбергс, Наурис Богдановичс 
и Андрис Падревицс – заняло 3-е 
место. Пройдут еще два тура Кубка 
Балтии – в Латвии и Эстонии. 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Вентспилсские баскетболисты продолжают бороться за возвращение титула чемпионов Латвийской баскетбольной лиги (ЛБЛ). Правда, 
с переменным успехом: в первых двух играх финальной серии против «ВЭФ Рига» у себя дома поставленная задача выполнена на 50% – 
одна победа и одно поражение. Сейчас в финальной серии ЛБЛ перерыв, который продлится полторы недели. У главного тренера вент-
спилчан Роберта Штелмахера есть пища для размышлений: что изменить в рисунке игры и как превзойти сильного соперника, чтобы 
после перерыва в несколько лет чемпионский кубок возвратился в Вентспилс. 

После первых поединков – 
пища для размышлений

П раздник финальной серии начал-
ся именно в Вентспилсе, так как 
именно БK «Ventspils» одержал 
победу в регулярном чемпионате 
ЛБЛ и тем самым обеспечил себе 

право домашней площадки. В первой игре 
финальной серии удалось преподнести пода-
рок своим болельщикам, одержав победу над 
«ВЭФ Рига» со счетом 94:87. Вентспилчане 
уже за три с половиной минуты набрали преи-
мущество в десять очков (15:5), львиная доля 
которых – на счету Эммануэля Убиллы. В 
продолжение четверти преимущество хозяев 
площадки увеличилось до 12 очков, но пер-
вая четверть завершилась со счетом 28:19 в 
пользу Вентспилса. В начале второй четверти 
гандикап курземцев возрос уже до 15 очков, а 
затем гости оторвались – 11:0. Правда, хозя-
ева не отдали бразды правления, благодаря 
результативной игре Айгара Шкеле. 

В третьей четверти рижане продолжи-
ли погоню, пока на пятой минуте Кендрикс 
Браунс дальним броском не сравнял счет 

– 58:58. Правда, вентспилчане быстро вер-
нули себе преимущество в семь очков, кото-
рое было утрачено в первую минуту четвер-
той четверти, когда после дальнего броска К. 
Браунса счет стал 74:73. Позднее у гостей – 
преимущество в пять очков, и уже Вентспилс 
начинает погоню, которую точным дальним 
броском за три с половиной минуты до окон-
чания основного времени завершил Рихардс 
Ломажс – 80:79 в пользу хозяев. Затем после-
довала острая борьба, за 53 секунды до 
финального свистка счет был ничейным – 
87:87. Правда, через неполных 20 секунд Р. 
Ломажс сделал еще один дальний бросок и 
вернул хозяевам площадки преимущество. 
До финального свистка четвертой четверти 
Вентспилсу удалось удержать преимущество 
и одержать победу с результатом 94:87.

Вторая финальная игра была полной про-
тивоположностью первой. Правила на пло-
щадке полностью диктовали рижане, словно 
они играли на своей площадке. Гости уже в 
первой четверти получили преимущество в 

16 очков – 28:12. Вентспилчане допустили 
очень много ошибок почти во всех компонен-
тах игры, что использовали рижане и вскоре 
добились преимущества уже почти в 20 очков 
– 29:47. После первой половины игры резуль-
тат составил 40:55.

После перерыва восстановиться так и не 
удалось, и перед решающей четвертью у 
гостей все еще имелось преимущество в 15 
очков (58:73). В последнем периоде все же 
удалось несколько улучшить ситуацию, одна-
ко разрыв был слишком большим, поэтому 
пришлось смириться с поражением – 71:81.

После этого матча в финальной серии – 
десятидневный перерыв, так как команда 
«ВЭФ Рига» должна будет провести, по край-
ней мере, три игры четвертьфинала Единой 
лиги ВТБ против российского клуба – москов-
ского ЦСКА. Серия возобновится 31 мая в 
Риге, где 2 мая запланировала следующая 
встреча. В случае необходимости следующие 
игры состоятся 4 июня в Вентспилсе, 6 июня 
в Риге и 8 июня в Вентспилсе. 

Издревле ценились ремесленники, а под-
мастерья старались познать тонкости 
мастерства. Ремесленничество имеет 
такую же давнюю историю, как и человече-
ская цивилизация. В основе любой совре-
менной промышленной отрасли – то или 
иное ремесло. На сей раз заглянем в исто-
рию ремесленничества в нашем городе. 
Она не имеет таких старинных корней, как 
гильдии и цехи в Западной Европе, и отста-
ет от Риги (по крайней мере, судя по извест-
ным источникам). 

Ремеслу везде почет…

И так, согласно свидетельствам 
исторических источников, самое 
древнее объединение вентспилс-
ских ремесленников, или цех, 
объединяло сапожников, уставы 

которых, или шраги, в 1652 году были утверж-
дены герцогом Курляндии Якобом Кетлером. 
Позднее появился слесарный цех (1724 г.) и 
портняжный (1727 г.). Еще в ХVIII веке были 
основаны цехи кузнецов, каменщиков, бонда-
рей; в 1858 году – цех мясников, или объеди-
нение. Конечно, в то время в цех принимали 
только ремесленников немецкого и прирав-
ненного к нему происхождения, латышей туда 
не допускали. 

Ситуация изменилась после создания 
независимого Латвийского государства. 12 
марта 1924 года семь объединений ремес-
ленников, в которых состояли как латы-
ши, так и – по инерции – немцы, собрались 
вместе, чтобы основать общую вентспилс-
скую гильдию ремесленников, которая полу-
чила характерное название – «Братство». 
Достоверно неизвестно, кто являлся иници-
аторами этого мероприятия, однако с уве-
ренностью можно сказать, что одним из 
них был активный и деятельный строитель-
ный предприниматель Эрнестс Баулс, кото-
рый тогда руководил объединением камен-
щиков. В списке основателей упоминаются 
и Карлис Нейманис (сапожники), Фридрихс 
Нейманис (бондари), Вилис Иле (мясни-

ки), Эмилс Хейнавс (кузне-
цы), Э. Кирштейнс (порт-
ные) и И. Докманис (слеса-
ри). Позднее к ним присое-
динились и пекари (мастер 
В. Кеммерлиньш), парик-
махеры (Карлис Экманис), 
столяры (Эрнестс Кребсс), 
трубочисты (Харийс Зелтс) 
и кожевники с шорниками 
(Йоханн Каммс, или Камс). 
Относительно последне-
го нужно заметить, что 
один представитель рода 
Камов стал известным в 
Вентспилсе и окрестностях 
изготовителем мебели – много-много лет 
спустя в домах некоторых вентспилчан стоят 
стулья, диваны и другая мебель, изготовлен-
ная им. 

Возвращаясь к 1924 году, нужно отметить, 
что устав основанного «Братства» был поза-
имствован у рижских ремесленников – гиль-
дии Святого Иоанна. Выбранные «Братством» 
представители разработали и утвердили 
визуальную форму диплома мастера – ввер-
ху было изображение Вентспилсской еван-
гелически-лютеранской церкви и дома Э. 
Баулса – именно в доме Баулса было осно-
вано «Братство». Внизу красовалась пано-
рама Вентспилсского порта того времени. В 
качестве своего символа, который позднее 
был перенесен и на флаг, объединившиеся 
ремесленники выбрали изображение солнца 
с восемью звездами. 

Братства ремесленников, прежние цехи, 
как и все организации, созданные в средние 
века или несколько позднее, имели очень 
богатые традиции. Совместные богослуже-
ния, застолья со строго регламентированны-
ми нормами поведения, своеобразный этикет 
и специфическая лексика… А еще практиче-
ски ставшая фольклором жизнь подмастерий 
и их бродяжничество, когда они осваивали 
тонкости мастерства! Самой большой цен-

ностью цеха или гильдии был сундук реме-
сел, который хранил у себя старший мастер. 
От сундука было несколько ключей – для 
большей безопасности и церемониальности. 
Некоторые из старинных вентспилсских сун-
дуков унаследовали более молодые объе-
динения. Вместе с документами (уставом) и 
дипломами в сундуке хранились общие день-
ги и различные реликвии, например, серебря-
ные кубки и медали. В сундуке вентспилс-
ских каменщиков хранился большой слиток 
золота с начала XVII века и серебряный 
кованый мастерок – символ каменщиков. И 
еще каждое ремесло имело свой флаг – чем 
более старым он был, тем больше чести. В 
1936 году, когда произошла реформа обще-
ственных организаций, в вентспилсском объ-
единении ремесленников «Братство» насчи-
тывалось 94 мастера и 201 подмастерье. Из 
года в год «Братство» устраивало различные 
праздники и смотры, балы и карнавалы, кото-
рые были многими очень любимы. Однако 
свою деятельность эта активная и уважае-
мая организация была вынуждена прервать в 
1940-1941 гг., как и многие другие. К счастью, 
некоторые сундуки ремесленников сохрани-
лись и нашли свое место в музее. В городе 
действует Дом ремесел, но это, как говорится, 
уже совсем другая история. 

Слева (на углу улиц Кулдигас и Софияс) – дом предпринима-
теля Эрнеста Баулса, в котором в 1924 году было основа-
но вентспилсское объединение ремесленников «Братство».
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Кажется, так рано наступившее лето 
в этом году нас особенно балует 
(тьфу-тьфу-тьфу, дай бог, чтобы оно 
было и в летние месяцы – в июне, 
июле и августе!), так как пасмурно ста-
новится лишь изредка. Солнышко све-
тит, по-летнему тепло, и можно насла-
ждаться отдыхом на лоне природы. 
И в предстоящие выходные можно 
отправиться на природу, тем более 
что в Вентспилсе достаточно возмож-
ностей прекрасно провести время 
всем вместе. 

У же с прошлого лета много 
говорилось о долгождан-
ном строительстве велодо-
рожки вокруг всего озера 
Бушниеку. Уже сейчас, 

когда дорожка еще официально не освя-
щена, ее активно используют вентспил-
чане и гости города. Она, несомненно, 
станет еще одним популярным местом 
активного отдыха. Если раньше это был 
пляж возле озера Бушниеку и велодо-
рожка в обоих направлениях от него, то 
теперь можно будет наслаждаться пол-
ноценным отдыхом. В субботу, в 11:00, 
состоится официальное открытие вело-
дорожки, к тому же, в истинно спортив-
ном духе. Результаты будут иметь вто-
ростепенное значение, главный прин-
цип – олимпийский, принять участие. И 
тогда хорошее настроение, возможность 
хорошенько размяться и побыть вме-
сте – гарантированы. После произнесе-
ния праздничных речей будет дан старт 
велосипедистам (без контроля време-
ни), организаторы мероприятия поза-
ботятся об интересной программе на 
маршруте с выполнением увлекатель-
ных заданий. В свою очередь, бегуны и 
любители скандинавской ходьбы будут 
состязаться за почетные места и памят-
ные награды. По словам строителей 
велодорожки, общая длина круга состав-
ляет 8,1 км. Достигнув финиша, участни-
ки смогут угоститься сытным супом. 

Затем на своих велосипедах или 
автомобилях можно отправиться даль-
ше, на Вентспилсское летное поле. Вот 
уже несколько лет на этой территории 
– тишина, здесь не летают рейсовые 
самолеты. В субботу будет особенный 
день, так как Вентспилсское летное поле 
приглашает на День открытых дверей. 
Мероприятия начнутся уже с 11:00, одна-
ко те, кто отправится к озеру Бушниеку, 
ничего не упустят, так как мероприя-
тие на летном поле будет проходить до 
вечера. До 14:00 на летном поле заинте-
ресованные смогут осмотреть летатель-
ные аппараты Национальных вооружен-
ных сил, Государственной пограничной 
службы, а также различных авиашкол 
и частных лиц. Особенно интересны 
будут беспилотные воздушные суда, или 
радиоуправляемые модели и дроны, 
будет также их демонстрация. С 14:00 
до 19:00 особенно смелые посетители 
смогут участвовать в ознакомительных 
и панорамных полетах, что гарантирует 
незабываемые впечатления! 

Уже на следующей неделе во всем 
мире будут отмечать День защиты 
детей. В Вентспилсе праздник для самых 
маленьких вентспилчан состоится уже в 
воскресенье. В 11:30 семьи вентспил-
чан с детьми соберутся на праздничное 
шествие, которое пройдет от площади 
Лиелайс до главного Детского городка, 
где будут организованы различные твор-
ческие мастерские, концерты и выстав-
ки. Во второй половине дня праздник 
будут праздновать и парвентские малы-
ши и их родители. В парке «Фантазия» с 
15:00 пройдет яркое музыкальное пред-
ставление, веселая вечеринка, а также 
можно будет принять участие в творче-
ских мастерских. Главное, что в выход-
ные обещают прекрасную погоду, поэто-
му лучше не размышлять долго, а отпра-
виться отдыхать на природе! 

Установить, какова степень зави-
симости от интернета, можно 
при помощи простого теста. Его 
результаты покажут, как соотно-
сится виртуальный мир с реаль-
ным, не является ли для вас пер-
вый важнее второго. 

Насколько 
глубоко вас 
затягивает 
интернет?

Выберите из шести вариантов наиболее 
подходящий ответ, а затем подсчитайте 
полученные очки:
1. это ко мне не относится – 0;
2. редко – 1;
3. время от времени – 2;
4. лишь изредка – 3;
5. часто – 4;
6. всегда – 5.

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

1. Как часто вы задерживаетесь в Сети доль-
ше, чем планировали? 
2. Как часто вы игнорируете свои обязанно-
сти, чтобы подольше посидеть в интернете?
3. Как часто вы с большим удовольствием 
общаетесь в интернет-чате, чем со своими 
друзьями? 
4. Устанавливаете ли вы контакт с другими 
пользователями интернета? 
5. Как часто окружающие жалуются, что 
вы слишком много времени проводите у 
компьютера?
6. Случалось ли, что из-за вашего увлече-
ния интернетом страдала ваша работа или 
учеба? 
7. Как часто вы проверяете электронную почту, 
прежде чем заняться рабочими вопросами? 
8. Как часто из-за виртуальных путешествий 
вам приходилось отказываться от реальных 
планов?
9. Если кто-то интересуется, что вы делали в 
Сети, приходилось ли вам что-либо утаивать 
и выгораживать себя? 
10. Как часто ваше беспокойство по поводу 
реальной жизни заменяют успокаивающие 
мысли о виртуальном мире? 
11. Случается ли, что, усевшись возле компью-
тера, вы находитесь в радостном предвкуше-
нии очередного виртуального путешествия? 
12. Часто ли вы ощущаете, что жизнь без 
интернета была бы скучной и пустой? 
13. Часто ли вы сердитесь, начинаете кри-
чать, когда вам мешают предаваться 
интернет-серфингу? 
14. Как часто вы отказываетесь от сна из-за 
посещения интернета? 

15. Как часто вас посещают мысли об интернете, 
когда вы находитесь вне Сети? 
16. Как часто, находясь в интернете, вы говорите 
себе: «Еще несколько минуточек?» 
17. Пытались ли вы сократить время пребывания в 
интернете, но безуспешно?
18. Часто ли вы скрываете, сколько времени вы про-
вели в интернете? 
19. Как часто вы отдаете предпочтение интернету, а 
не общению с людьми?
20. Как часто вне Сети у вас ухудшается настроение 
и появляется чувство усталости, которые после под-
ключения к интернету сразу же исчезают?  

Чем больше очков вы набрали, тем 
более выражена ваша зависимость. 
От 20 до 49 очков. Вы обычный пользо-
ватель. Иногда вы задерживаетесь в Сети 
дольше обычного, однако способны кон-
тролировать ситуацию. 
От 50 до 79 очков. Вы часто сталкивае-
тесь с проблемами, причина которых кро-
ется в излишнем увлечении интернетом.  
От 80 до 100 очков. Скорее всего, чрез-
мерное увлечение виртуальным миром 
создало проблемы в вашей реальной 
жизни. 
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В Латвии вошло в моду поднимать тревогу. Однако это совершенно не означает, что в случае пожара, аварии, загрязнения среды или в 
других опасных для жизни людей ситуациях чаще нужно звонить на местный единый номер экстренной помощи 112.  Поднятие трево-
ги принято решение поощрят, чтобы общество активно и смело обращалось в отношении противозаконных действий, правонарушений 
или даже преступных деяний, которые совершает государственное управление, т. е. его должностные лица.    

Волшебная палочка – забить тревогу

П римечательно, в рамках плана 
правительства за создание 
эффективного механизма под-
нятия тревоги выступили и пре-
мьер-министр Марис Кучинскис, 

и министр Министерства охраны среды и 
регионального развития (VARAM) Каспарс 
Герхардс. Чтобы лучше понять цель поднятия 
тревоги, осенью прошлого года в Риге была 
проведена международная конференция. 
Однако, несмотря на произошедшее переня-
тие европейского опыта, предложенный пра-
вительством законопроект О защите «бью-
щих тревогу» вызвал столько неясностей, что 
этот созданный правительством “тревожный 
брак» этой весной уже заменил альтерна-
тивный законопроект «О поднятии тревоги», 
который сейчас рассматривает Сейм.   

Успехов законодателям! С насмешли-
во ироническим пожеланием продолжаю из 
Вентспилса следить, как депутаты Сейма в 
предвыборное время будут спориться дела 
с механизмом поднятия тревоги с помощью 
создания этой волшебной палочки.  В дей-
ствительности никакой веры в этот волшеб-
ный инструмент, который собирается создать 
Сейм, у меня всё же нет. И коль бы хороший 
механизм поднятия тревоги не задумали депу-
таты, это так или иначе будет один из укра-
денных олигархами государственных право-
защитных инструментов, который в интересах 
защиты завоеваний олигархов так или иначе 
закроет глаза на отсутствие правомерности, 
демократии и хорошего управления, или даже 
на злонамеренное использование служебного 
положения должностными лицами.  

У меня и у моих коллег в Вентспилсской 
городской думе – депутатов – Даце Корны, 
Айвиса Ландманиса и Айвиса Ландманиса 
есть много причин, чтобы так думать и выра-
зить свои сомнения.  Также и потому, что мы 
в первый год работы Вентспилской городской 
думы этого созыва уже били тревогу по поводу 
нарушений, противоправных действий и реше-
ний в самоуправлении города Вентспилса 
даже в том случае, если бы такого закона о 
поднятии тревоги не было бы  Мы обращались 
в бесчисленные учреждения государственного 
управления, которые и без такого инструмента 
поднятия тревоги обязаны устранить наруше-
ния, которые в Вентспилсской городской думе 

допускает Айварс Лембергс, его заместите-
ли и депутаты большинства, которых  посто-
янно поддерживает высшая администрация 
самоуправления. 

К сожалению, вместе с коллегами Даце 
Корной, Айвисом  Ландманисом и Иваром 
Ландманисом пришли к заключению, что в 
разворованном олигархами государстве это 
тот случай, когда Бюро по защите Сатверсме, 
Государственная полиция,  Прокуратура, 
Государственный контроль, и другие государ-
ственные учреждения активно и целенаправ-
ленно обращались против нарушений в госу-
дарственное управление, в городе Вентспилсе 
и о которых мы в течение этого года не только 
многократно поднимали тревогу , но и предо-
ставили о них все необходимые материаль-
ные доказательства.   К сожалению, желание 
и умения этих правоохранительных учреж-
дений увидеть в противоправные действия 
Вентспилсской городской думы очень ограни-
чены, изучение нарушений до сих пор было 
поверхностным и непрофессиональным. 

В этом контексте кто-то из читателей может, 
улыбнувшись, добавить, что если уж депутаты 
Сейма не могут расшифровать расхищение 
государства в «деле олигархов», то насколько 
важными и убедительными могут быть доказа-
тельства, собранные на более низком уровне, 
т. е. депутатами оппозиции самоуправления 
города Вентспилса!? И всё же осмелюсь ска-
зать, что мы можем собрать достаточно хоро-
шие доказательства, что били тревогу ещё 
до того, как появился специальный закон, что 
можем и даже получили многократное согла-
сие контролирующего работу самоуправлений 
министерства (VARAM), что Вентспилсская 
городская дума в очередной раз действова-
ла противозаконно, нарушает нормы закона 
и игнорирует основные принципы хорошего 
управления правового демократического госу-
дарства! К сожалению, VARAM только призна-
ёт, что в самоуправлении города Вентспилса 
дела идут с перекосом, но не разу активно 
не действовало, чтобы устранить очередные 
нарушения Вентспилской городской думы!     

Стоит привести очередной пример о нашем, 
четырёх депутатов от оппозиции, «успехах 
в сотрудничестве» с VARAM, т.е. о несоот-
ветствии организации работы Вентспилсской 
городской думы установленному в законе «О 

самоуправлениях» порядку.  В начале января 
обратили внимание VARAM на противозаконно 
узурпированную комиссиями Вентспилсского 
самоуправления власть в жизни самоуправле-
ния, в результате чего депутаты меньшинства 
отстранены от участия в процессе принятия 
решений.  В начале февраля VARAM на осно-
вании поднятой нами тревоги признал, что 
организация работы Вентспилсской городской 
думы не отвечает установленным законом “О 
самоуправлениях» принципам деятельности 
самоуправлений. Министерство (VARAM) про-
сило Вентспилсскую городскую думу пересмо-
треть положение о самоуправлении и устра-
нить необоснованные действия комиссий.   

Как догадался читатель, к сожалению, ника-
кого пересмотра положения о самоуправлении 
не происходит. Так как Вентспилсская город-
ская дума отказывается информировать нас, 
депутатов меньшинства, о том, когда будет 
подготовлено новое положение, отказыва-
ется привлечь депутатов меньшинства или 
их представителя к подготовке нового поло-
жения, несмотря на то, что обнаружилась 
такая  необходимость на основании  поднятой 
нами тревоги, поэтому в начале апреля как 
устно на публичном собрании в Сейме, так и 
затем в письменной форме просил министра 
К, Герхардса на его уровне установить срок, в 
который Вентспилсская городская дума долж-
на разработать новое положение. 

Уже конец мая, прошли установленные 
законом сроки, однако министр VARAM так и 
не дал ответ, будет ли установлен для устра-
нения противозаконной организации работы 
Вентспилсской городской думы! И даже боль-
ше. Во все время этих мероприятий поднятия 
тревоги наш законопроект депутатов мень-
шинства о подготовке нового положения, о 
об оценке целесообразности дублирующих и 
бесполезно растрачивающих средства самоу-
правления комиссий Вентспилсской городской 
думы был отклонён.  

Какое уж здесь хорошее управление, какой 
надзор за работой самоуправлений, какая 
этика и мораль должностных лиц? И какая 
вера патрону закона о поднятии тревоги 
Каспарсу Герхардсу? Какой может быть вера 
в закон о поднятии тревоги, если Сейм его 
примет?  В таком случае в публичных учреж-
дениях, если в них работают больше 50 чело-

век, значит и в Вентспилсской городской думе, 
нужно будет создавать внутренний механизм 
поднятия тревоги, который будет рассматри-
вать сигналы тревоги. Обязанности контактно-
го пункта «бьющих тревогу» на государствен-
ном уровне будет исполнять Государственная 
канцелярия, которая будет координировать 
рассмотрение заявления в ответственном за 
это учреждении! В нашем случае, четырёх 
депутатов самоуправления от оппозиции, наш 
тревожный сигнал снова попадёт к тому же 
министерству (VARAM)! 

«Волшебная палочка» – Закон о подня-
тии тревоги уже в Сейме. И все же меня не 
оставляет вопрос – кому нужно такое под-
нятие тревоги, если в разворованном оли-
гархами государстве после выборов полу-
чившего от олигархов акцепт министра сме-
нит очередной министр, снова получивший 
акцепт олигархов!? Если на ответственные 
должности законодателей назначат номини-
рованных премьер-министром «ещё больших 
кретинов»! Кому нужно такое битьё тревоги, 
если Вентспилсская городская дума всё время 
декларирует, что она действует согласно зако-
нам Латвийского государства?! Какое битьё 
тревоги вообще возможно в Вентспилсской 
городской думе, если этот инструмент подня-
тия тревоги будет контролировать обвиняемое 
в тяжелых финансовых преступлениях и пре-
ступлениях использования влияния лицо, про-
тивоправно захвативший власть руководитель 
самоуправления Айварс Лембергс?!... 

Для чего нужно создавать такой неэффек-
тивный, обреченный на неудачу механизм 
государственного управления? 

ГИРТС ВАЛДИС КРИСТОВСКИС

ДАУГАВПИЛС
Пенсионерам, достигшим официального пенсионного возраста, 100%
Репрессированным 100%
ЕКАБПИЛС
Пенсионерам, достигшим официального пенсионного возраста, 50%
Репрессированным особых скидок нет
ЕЛГАВА
Пенсионерам, достигшим официального пенсионного возраста, 50%
Репрессированным 50%
ЮРМАЛА
Пенсионерам 100%
Репрессированным 100%
ЛИЕПАЯ
Пенсионерам, доходы которых до 300 евро, 50%
Репрессированным, неработающим пенсионерам 50%
РЕЗЕКНЕ
Пенсионерам до 75 лет 50%
Пенсионерам старше 75 лет 100%
Репрессированным – нет скидки
РИГА
Пенсионерам 100%
Репрессированным 100%
ВАЛМИЕРА
Пенсионерам до 75-летнего возраста 50%
Пенсионерам старше 75 лет 100%
Репрессированным на региональных междугородних маршрутах 100%
ВЕНТСПИЛС
Пенсионерам до 80-летнего возраста с доходами ниже 266,76 евро в месяц 50%
Пенсионерам старше 80 лет с доходами ниже 266,76 евро в месяц 90%
Репрессированным нет скидки

Скидки в общественном транспорте пенсионерам 
и репрессированным в городах Латвии

 Окончание. Начало на 1 стр.

на наведение блеска на   образ правящих лиц 
в «Вентас Балсс» и Курземском телевидении. 
«Затраты на «разрезание ленточек» необхо-
димо направить на обеспечение многочислен-
ных нужд общества», подчеркнули депутаты. 
В свою очередь, депутаты позиции не обрати-
ли внимания на эти предложения оппозиции, 
и для вентспилсских сениоров и репрессиро-
ванных лиц проезд на городском обществен-
ном транспорте все еще остается платным. 
Во время рассмотрения бюджета не получи-
ло поддержку правящей партии «Latvijai un 
Ventspilij» и предложение оппозиции обеспе-
чить бесплатный общественный транспорт в 
дни государственных и городских праздников.  

В результате среди крупных городов 
Вентспилс до сих пор занимает лидирующие 
позиции в отношении необеспечения бесплат-
ного проезда тем группам жителей, о которых 
в других городах позаботились. Бесплатный 
проезд в Вентспилсе – только для детей до 
трех лет и инвалидов, которым полагается 
бесплатный проезд по всей стране. 

К сожалению, система скидок в обще-
ственном транспорте Вентспилса создана 
так, чтобы в отношении сениоров как можно 
значительнее сократить число тех жителей, к 
которым применяются скидки. Скидка в 90% 
полагается лишь тем, кто достиг 80-летнего 
возраста и у кого доходы не превышают 266, 
76 eвро. Нужно отметить, что средняя пен-
сия в стране в начале этого года составляла 

Когда для сениоров Вентспилса проезд 
в городских автобусах будет бесплатным?

320 eвро, а в Вентспилсе средняя выплачен-
ная пенсия по возрасту в 2017 году была 379 
евро. Значит, ощутимые скидки на транспорт 
положены только самым пожилым и самым 
бедным вентспилчанам. Кроме того, в обще-
ственном транспорте Вентспилса скидок нет 
и для репрессированных, к ним относятся те 
же условия, что и к остальным пенсионерам. 

О том, что о нуждах детей, пенсионеров, 
инвалидов, репрессированных лиц и много-
детных семей думают политики «Latvijai un 
Ventspilij», свидетельствуют их дела – когда 
они заботятся прежде всего о своем благо-
получии и благополучии Айвара Лембергса. 

Правящие вентспилсские политики в 2017 
году лишь одному Лембергсу в виде зар-
платы обеспечили впечатляющие суммы, 
а именно, 187 545,19 евро, при помощи 
различных схем выплатив эти деньги от 
различных структур («Агентство развития 
Вентспилса» – 97 695 eвро; Вентспилсская 
городская дума – 20 758,26 eвро; Управление 
Вентспилсского свободного порта – 45 091,93 
eвро; Латвийская ассоциация транзитного 
бизнеса – 24 000 eвро).

Стоимость красивой жизни правящих, 
самореклама самоуправления и его структур 
измеряются миллионами, поэтому эта неспо-
собность существенно помочь детям, пен-
сионерам, инвалидам, репрессированным 
лицам и многодетным семьям может рассма-
триваться как злонамеренная, направленная 
против слоев населения, которые защищены 
менее всего. 
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Четыре претендента на 
должность руководителя СГД 
В последний тур конкурса на должность 
генерального директора Службы госдоходов 
прошли четыре кандидата. Позднее комис-
сия выберет самого подходящего претен-
дента. Если он получит поддержку прави-
тельства, то выполнять обязанности в этой 
должности он будет в течение пяти лет. 

Уроки обороны государства – 
обязательный курс в школе
Сейм вскоре решит, предложить ли Кабинету 
министров постепенно включить уроки обо-
роны государства в качестве обязательно-
го учебного предмета в средних школах. 
Предполагается, что обучение будет вестись 
по четырем блокам – патриотическое воспи-
тание, школа выживания, физическая подго-
товка и самое большое внимание будет уде-
ляться военному блоку, в котором предусмо-
трено изучение основной программы первого 
уровня Пехотной школы Национальных воо-
руженных сил. 

В Латвии без работы 8,2% 
жителей
В Латвии в этом году в первом квартале 
было 80 тыс. безработных, что составля-
ет 8,2% от экономически активных жите-
лей, свидетельствуют данные Центрального 
статистического управления. Это на 1,2% 
меньше, чем годом ранее. Ряды офици-
альных безработных уменьшились на 11,3 
тыс. человек. На 3,3% увеличилось число 
длительных безработных, которые не могут 
найти работу 12 месяцев и дольше. 

Бизнес-партнер министра 
Дуклавса строит корабли для 
российской армии
Бизнес-партнер министра земледелия 
Яниса Дуклавса в деятельности «Piebalgas 
alus» – российский предприниматель 
Игорь Шехелев строит корабли для армии 
России, сообщает «De facto» LTV. В рос-
сийских медиа он упоминается как прези-
дент компании «Finsudprom», в структуру 
которой входит Ярославский кораблестро-
ительный завод, который выполняет зака-
зы Российского государства, конкретно – 
для вооруженных сил России. Дуклавс зая-
вил передаче, что ничего не знает о других 
направлениях предпринимательской дея-
тельности своего бизнес-партнера, как и о 
том, что Шехелеву в Латвии принадлежит 
предприятие, которое занимается рыбалкой 
и яхтами в Вентспилсе; он также развивает 
проект жилых домов в Юрмале. 

Смилтенс и Зиле – кандидаты на 
должность премьера 
Латвийское объединение регионов реши-
ло своим кандидатом на пост премьера на 
выборах в 13-й Сейм выдвинуть депутата 
Сейма Эдварда Смилтенса. В свою очередь, 
правление Национального объединения 
приняло решение в качестве кандидата на 
данный пост номинировать опытного члена 
правительства и депутата Европейского 
Парламента Роберта Зиле. Он готов сло-
жить мандат депутата ЕП, если после выбо-
ров Национальное объединение доверит 
ему сформировать правительство. 

Хотят ограничить вещание 
российских телеканалов, которые 
запрещены в других странах 
Комиссия Сейма по правам человека и 
делам общественности поддержала изме-
нения в законе, которые упростили бы над-
зирающей за медиа организации возмож-
ность запретить транслировать в Латвии 
телеканалы, которые из-за нарушений, свя-
занных с их содержанием, уже запрещены 
в других странах ЕС или Европейской эко-
номической зоны. Сейчас, чтобы закрыть 
канал, нужно констатировать три случая 
разжигания розни, необходимо связаться 
с руководством соответствующего канала 
и с Европейской комиссией. Изменения в 
законе позволили бы принимать решение в 
более короткое время. 

Стадион «Даугава» готов 
принять Праздник песни и танца 
Стадион «Даугава» полностью возродился – 
завершены все работы по реновации и пере-
стройка, и теперь он готов принять Праздник 
песни и танца. В свою очередь, Большая 
эстрада в Межапарке пока еще официально 
считается строительным объектом, там идут 
последние работы, однако обещают, что к 
открытию – 18 июня – все будет готово.

В ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 3 стр.

и уехал в город Тайшет Иркутской области, в 
который как пособница национальных парти-
зан была выслана его мать Анна и две сестры. 
Илмарс провёл в лесу полтора года в наивной 
надежде, что выгнать коммунистов и чекистов 
из Латвии придут англичане или американцы.   

«Без тех, кто поддерживает во внешнем 
мире, в лесу выжить нельзя, одним из таких 
считался местный лесник, к которому однаж-
ды ночью и пошёл за продуктами. Он угостил 
стаканом домашнего пива, предложив на заку-
ску кусок дефицитной колбасы. После этого 
угощения я проснулся в Екабпилсе, в подва-
лах чека.   Допросчик усмехался: «Вкусной 
была колбаса», и тогда я понял, что она была 
напичкана снотворным. Завербованный лес-
ник умер вскоре после того, как узнал о моём 
освобождении из лагеря.  Возможно, от страха 
или угрызений совести, хотя я не собирался 
ему мстить, ведь потерянные годы и здоро-
вье этим не вернёшь», Илмарс говорит, что он 
миролюбивый человек, хотя, будучи в партиза-
нах, продукты из колхозных кладовых или госу-
дарственных магазинов иногда приходилось 
добывать с оружием в руках и силой, потому 
что чека всех пособников ликвидировало.  

НА ПЕРРОНЕ ВСТРЕТИЛ 
МАЙГУ ЭНЬГЕЛЕ 

«В заключении я бы строителем, мы строи-
ли деревянные дома и мазанки, позднее из-за 
проблем со здоровьем меня перевели к пова-
рам. У нас как у политически ненадёжных на 
одежде было четыре присвоенных в лагере 
номера, неофициально нас иначе как банди-
тами и фашистами начальство не называло, 
хотя после смерти Сталина какой-то отблеск 
соблюдения прав человека в отношении   нас 
можно было заметить.  Другое дело было на 
свободе в Тайшете, где людей не оценива-
ли по политическому прошлому, а только и 
единственно по работе и поведению», Илмарс 
признаёт, что радостно было там работать, 
но на родину звала девушка по имени Майга 
Эньгеле из местечка Рапати Угальской воло-
сти, с которой познакомился заочно. 

«Её семья была выслана в Омскую область, 
но в юности узнать адрес землячки – не про-
блема, даже на расстоянии тысячи киломе-
тров. Мы довольно долго писали друг другу 
романтические письма, после освобождения 
она приехала в Вентспилс и писала, что будет 
ждать меня в этом городе.  Встретиться дого-
ворились на вокзале на перроне, и оказа-
лось, что она и по характеру, и по внешнему 
виду соответствует своему имени и фамилии.  
Дальше всё, как и в жизни – мы были счаст-
ливы вместе, пока смерть жены не разлучи-
ла нас», Илмарс загрустил, так как из-за тра-
гической ошибки медиков умерла и его един-
ственная дочь, учительница Сарма. Бабушка 
с дедушкой стали опекунами внучки Элины 
и теперь помогают ей получать образование 
в техникуме, другие близкие родственники за 
границей и приезжают редко.   

ВЫЖИВШИЕ – ДЕРЖИМСЯ ВМЕСТЕ 
Одному тяжело, пропадает желание что-ли-

бо основательно начинать и делать. Хорошо, 
что в годы Атмоды основали объединение 
политически репрессированных лиц, члены 
которого различным образом интересуются 
друг о друге и в случае необходимости помо-
гают.  Но нас становится всё меньше, наци-
ональных партизан в объединении нас оста-
лось только трое…   

Меня избрали в совет объединения, Парсла 
в правлении, и в такие совместные встречи, 
которые обычно проходят в неформальной 
обстановке, удаётся поближе познакомиться и 
узнать характер каждого члена объединения и 
его человеческую ценность. Так в сердце и ум 
вошла Парсла, которую не берусь оценивать 
словами, потому что боюсь не назвать како-
е-нибудь из хороших её качеств – так много 
их у неё. Да, со своими капризами, как и поло-
жено сильной личности, но когда притираешь-
ся друг к другу, они приносят в жизнь яркость.  

И она после ранней смерти мужа тоже оста-
лась одна. Так получилась, что репрессии сло-
мали наши судьбы, но выжившие мы снова 
держимся вместе, чтобы у народа было про-
должение… Парсла хорошо разбирается в 
медицине, и это помогло мне привести здоро-
вье в порядок, насколько это возможно в мои 
годы. У нас общие интересы, желание забо-
титься о близких людях и ещё о двух собачках 
и кошке, содержать в порядке дом и сад, уха-
живать за землей и домом родителей Парслы 
в Ринде. Она – профессиональный шофёр с 
56-летним стажем работы и ездит по-прежне-
му.  Мне руль больше не доверяет. Наверное, 
боится, что к старости начну лихачить. В моло-
дости, когда ездил на мотоциклах, так случа-
лось», Илмарс позволяет поиронизировать 
над собой.  

ПОСЛЕ СИБИРИ В ТЕПЛЕ СЕМЬИ 
После ссылки он работал в ремонтно-стро-

ительном управлении, был даже на «доске 
почёта» в Риге. Затем его уговорили перейти 

работать на предприятие самоуправления 
«Силтумс», откуда и проводили на заслу-
женный отдых. Хотя он и сейчас доволь-
но условный – в доме и в саду работы 
очень много, что всё и успеть нельзя, 
ведь и силы уже не те. В свою очередь 
Парсла всю жизнь провела за рулём, вози-
ла людей и грузы в потребобществе, позд-
нее была водителем специализированного 
транспорта скорой помощи и санитарно-э-
пидемиологической станции. Колесила по 
сельским дорогам за рулём популярных 
в то время автолавок, в которых и самой 
приходилось быть продавцом.  

«В пятнадцать лет из Анце переехала 
в Вентспилс, где родственники Ангерсы 
приняли меня как свою в семью, где было 
пятеро детей.  Окончила 8 классов и 
быстро вышла замуж – после Сибири и 
жизни в доме бабушки и дедушки хоте-
лось чего-то своего, стабильного, хотелось 
быть самостоятельной. Муж был желез-
нодорожником, машинистом локомотива; 
вентспилчане может быть его ещё помнят 
как машиниста мазбанитиса в Приморском 
музее. Оба сына, Бруно и Игорс, тоже выу-
чились по специальности отца и стали 
его продолжателями, хотя удержаться на 
работе сейчас очень тяжело.  Бруно про-
бует силы в своём бизнесе, внук работа-
ет в Германии, внучка пока еще здесь в 
Вентспилсе, ходит в школу. 

«БУДЬ СИЛЬНЫМ И БОРИСЬ» 
Супруги не пытаются воображать, какой 

была бы их жизнь, если бы через неё не 
прошли две оккупации.   

«В этом смысле нельзя говорить об 
отдельных людях, весь латышский народ 
тогда жил бы иначе, скорее всего, гораз-
до лучше, чем сейчас. Войны и репрес-
сии проверили народ на жизнеспособность 
и способность выживать.  Выдержали.  
Будем ли мы такими же сильными, отда-
вая зажиточной Европе свою молодёжь и 
лучших специалистов», риторически пере-
спрашивает Парсла. Илмарс думает, что 
в основе всего лежит отношение государ-
ства – люди не будут уезжать со своей 
родной земли, где их ценят и уважают. Он 
благодарен тому, что национальные пар-
тизаны наконец-то начали получать над-
лежащую помощь от государства.  Но 
грустно улыбается по поводу того, что госу-
дарственным чиновникам потребовалось 
почти пятнадцать лет, чтобы оценить, что 
он за свои заслуги перед Латвией заслу-
жил орден Виестура.  

«Но спасибо за это, лучше поздно, чем 
никогда. Ведь не об орденах мы дума-
ли, сидя в бункерах в лесу.  Мы не хоте-
ли, чтобы народ изводили преследования-
ми и унижали, заставляли выслуживаться 
перед поработителями», Илмарс не утра-
тил национального самосознания, как ни 
тяжело было временами его сохранить. 
Девиз ордена Виестура – Confortamini et 
pugnate  (Будь сильным и борись) счита-
ют девизом своей жизни и оба супруга. 

Репрессиями сломанные и соединённые вместе

Радость по поводу полученной награды разделил с супругой Парслой.

Семья Скребелисов в Красноярске,  
в гостях у приёмных родителей Парслы –  
Ирины и Алексея, 1964 год.

Парсла и Евгений с сыновьями Бруно  
и Игорем.

Парсла в начале шофёрского пути 
на Вентспилсской 6-й автобазе.
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Рассмотрение иска Свободного 
порта отложено до ноября 
Курземский районный суд в Вентспилсе до 
12 ноября отложил судебное заседание, на 
котором планируется рассмотреть требова-
ние Управления Вентспилсского свободного 
порта прервать договоры о найме земли и 
причалов, заключенные с AО «Kālija parks». 
Свободный порт хочет добиться прекраще-
ния действия совместно заключенного дого-
вора об аренде, взыскать с «Kālija parks» 
пеню в размере четырехкратной стоимо-
сти, предусмотренной договором о найме 
– более 1,3 млн евро, и признать право соб-
ственности порта на недвижимое имуще-
ство, принадлежащее «Kālija parks», сто-
имость которого превышает 6 млн евро. 
«Kālija parks» обвинения отклоняет, а иск 
Управления Вентспилсского свободного 
порта считает необоснованным и юридиче-
ски абсурдным. 

Выделены значительные средства 
на спортивную инфраструктуру 
в Вентспилсе 
Кабинет министров поддержал распределе-
ние 5,9 млн евро на реализацию девяти про-
ектов государственного значения по разви-
тию спортивной инфраструктуры. На реали-
зацию проекта развития олимпийского цен-
тра «Вентспилс» выделено 1,55 млн евро. 

«Pobeda» инвестирует 2 млн евро в 
новую производственную линию 
На производстве кондитерской фабри-
ки «Pobeda» в Вентспилсе открыта новая 
линия по изготовлению шоколадных конфет, 
в которую предприятие вложило 2 млн евро, 
рассказала на мероприятии в честь откры-
тия линии председатель правления ООО 
«Pobeda Confectionery» Ольга Муравьева. 
Теперь общий объем инвестиций в основ-
ные средства созданного российскими пред-
принимателями латвийского предприятия 
достиг более 10 млн евро. Число работни-
ков на вентспилсской фабрике выросло до 
29 человек, и его планируется увеличивать. 

Выпускников призывают 
обращаться за пособием 
Выпускники 9-х и 12-х классов общеобразо-
вательных школ Вентспилса из неимущих и 
малообеспеченных семей, а также сироты и 
дети, оставшиеся без попечительства роди-
телей, этой весной могут получить пособие в 
связи с выпускным. В этом году в городском 
бюджете на эти цели выделено 669 евро. 
Предполагается, что помощь смогут полу-
чить 18 детей. Сделать это можно будет до 
29 июня. 

При помощи стипендии будут 
привлекать студентов в Вентспилс 
Вентспилсская городская дума предусмо-
трела особую стипендию за выдающиеся 
знания в области информационных и комму-
никационных технологий (ИКТ), чтобы таким 
образом способствовать привлечению наи-
более талантливых и способных выпускни-
ков средних школ в Вентспилсскую высшую 
школу, а также развивать академическую, 
исследовательскую и общественную актив-
ность студентов ИКТ. Стипендию начнут 
присуждать с сентября этого года. Каждый 
год ее смогут получать до 10 лучших сту-
дентов ИКТ. Стипендия будет присваивать-
ся на 10 месяцев, ее размер составит 200 
евро в месяц. 

Станут известны названия всех 
деревьев 
В саду Тилта установлена 151 информа-
ционная табличка с названиями деревь-
ев, растущих в саду. Сад Тилта – ден-
дрологически самая богатая территория в 
Вентспилсе. Она занимает более четырех 
гектаров. Деревья посажены в начале 60-х 
гг. ХХ века, когда был построен мост через 
Венту. На территории сада растет 32 вида 
деревьев.

В ВЕНТСПИЛСЕ
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27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 
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Fakss: 

+371 636 02504
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В Вентспилсском городском музее и в самоуправлении детально обсуждается вопрос о преобразовании комплекса Приморского музея 
под открытым небом. Его планируется осуществить в ближайшие годы и завершить к 2020 г. Планируется построить новое, многофунк-
циональное здание с широкими возможностями использования. Сейчас строительный проект здания рассматривается в самоуправле-
нии в минимальном составе. 

Уровень зарегистрированной безработицы среди трудоспособного населения города Вентспилса снизился на 0,2% и на этой неделе 
упал до 4,1%, проинформировало самоуправление города Вентспилса, ссылаясь на данные Государственного агентства занятости. 
С учетом работ сезонного характера, это близкий к оптимальному уровень безработицы в городе Вентспилсе именно летний сезон. 
Самоуправление надеется, что этим летом уровень безработицы даже может снизится ниже отметки 4 процентов. 

Приморский музей под открытым 
небом обретет новый облик

П редполагается, что небольшой домик возле входа в музей 
под открытым небом будет снесен, а на его месте будет воз-
двигнуто новое, большое здание. Необходимость в подоб-
ном здании Вентспилсский музей объясняет тем, что про-
шло много времени с момента основания музея, и насту-

пил последний момент, чтобы обеспечить более эффективную деятель-
ность Приморского музея. Многофункциональное здание позволит обе-
спечить хранение музейных предметов, реставрацию и создание посто-
янной экспозиции, обобщив то ценное, что характеризует традиционный 
уклад и богатство природы Северной Курземе XIX и XX столетий. Более 
просторные помещения необходимы и работникам музея, а также для 
других нужд, которые до сих пор было сложно реализовать. 

«Архитектонический облик многофункционального здания 
Приморского музея под открытым небом спроектирован так, чтобы он 
органически и тематически соотносился с общим образом музея, соз-
давая ассоциации с кораблем у мола, а более ярким этот образ сде-
лают элементы деревянной декоративной отделки, которые, благода-
ря специальному освещению, имитируют морскую воду. Главный вход 
планируется акцентировать при помощи такого материала, как стекло, 
что должно рождать ассоциации с чистотой морской воды. Благодаря 
использованию стекла у входа в здание, посетителю будет обеспечено 
наглядное представление о продолжении музейной экспозиции», – гово-
рится в опубликованной музеем концепции проекта. 

Kак свидетельствует концепция проекта, планируется, что многофунк-
циональное здание будет иметь три этажа. Согласно проекту, на пер-
вом этаже планируется застекленный внутренний двор, который будет 
являться входом в музей под открытым небом и выходом из него (своего 
рода идея, подобная тому, что имеется на сегодняшний день, – проход в 

музей через внутренние помещения), а также касса, сувенирный киоск, 
раздевалки и уборные. На втором этаже здания можно будет осмотреть 
постоянную и временную экспозицию, которая будет охватывать два 
уровня. Это позволит сделать музей интересным и доступным и вне 
сезона, то есть в зимний период. На этом этаже будут располагаться и 
технические помещения. На третьем этаже будут трудиться работники 
музея, здесь разместятся реставрационные мастерские и хранилище 
музейных фондов. 

Работы по обновлению ожидаются (и уже происходят) и на остальной 
территории музея, а также затрагивают экспозицию, например, пере-
стройка навесов для лодок и восстановление лодок, проект реставра-
ции мельницы и др. 

Проект в целом очень объемен, он реализуется совместно с пар-
тнерами – Вентспилсским краевым самоуправлением, Юркалнской 
Римско-католической общиной и Дундагским краевым самоуправле-
нием. Планируется произвести восстановление и перестройку важной 
инфраструктуры культуры и наследия природы, что позволит сохра-
нить ценное природное наследие, будет способствовать его защите и 
развитию. Вместе с проектом обновления Вентспилсского музея под 
открытым небом проект предполагает и другие мероприятия – создание 
инфраструктуры Юркалнского природного парка отдыха, способствуя 
сохранению культурного пространства суйтов, перестройку тросового 
моста через речку Ирбе, улучшив жизненное и культурное пространство 
Ливского берега, а также доступность важных приморских охраняемых 
природных зон, а также восстановление Юркалнской римско-католиче-
ской церкви Св. Язепа и благоустройство прилежащей территории. Еще 
ряд мероприятий планируется в Дундагском крае. Полностью проект 
планируется реализовать к осени 2020 года. 

Уровень безработицы в Вентспилсе 
снова приблизился к 4%

С огласно последним данным, в течение недели на работу 
устроились 28 человек. В настоящее время без работы 
официально зарегистрированы 890 человек. Еще несколь-
ко месяцев назад уровень безработицы подскочил даже 
до 4,8%, без работы были ?  

На 0,2% уровень безработицы снизился также в Екабпилсе и 
Лиепае. Самый низкий уровень безработицы по-прежнему в Валмиере 
(3,1%), затем следует Рига (3,2%), Елгава (3,4%) и Юрмала (3,7%). 

За Вентспилсом следует Екабпилс (5,5%), Лиепая (6,0%), Даугавпилс 
(7,5%) и Резекне (9,7%).

В численном выражении больше всего нужны рабочие руки сварщи-
ков, есть свободных 26 вакансий. Также необходимо достаточно боль-
шое число монтажников строительных конструкций (11), монтажники 
металлических строительных конструкций (10) и слесари металлокон-
струкций (10), а также есть свободные вакансии по другим специально-
стям, где требуются опыт и навыки. 
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Илмарс и Парсла. Вспоминая схожие судьбы.

Илмарс в Джезказгане в 1955 году.Орден Виестура, который Илмарс Адитайс получил 4 мая.

«ПОДАРОК» В ПЕРВЫЙ ДЕНЬ РОЖДЕНИЯ – СИБИРЬ
У супруги Илмара (и в последние годы из-за болезни мужа 

главной по уходу за садом) Парслы Адитаи (в девичестве 
Дзиле) было несколько иное, но такое же трагичное начало 
жизни.  Она вместе с родителями из посёлка Ринда Анцской 
волости в Сибирь выслана 14 июня 1941 года. Мать Эмма в 
тот день, после обеда поставила тесто для пирога и взбивала 
яйца для торта, чтобы на следующий день, 15 июня отметить 
первый день рождения дочери.  Однако все лакомства оста-
лись не испечёнными, вспоминает Парсла о том, что позднее 
узнала от родственников.  Когда на хутор заехали чужие, воо-
руженные мужчины и приказали ехать с ними, мать упала в 
обморок, и такую, не приходящую в сознание, её как мешок с 
картошкой забросили в кузов грузовика. Отец Викторс Дзиле, 

Репрессиями 
сломанные и 
соединённые 
вместе
Весна. Тихий и зелёный Галиньциемс весь 
в весенних красках и ароматах. В саду 
одного частного дома на улице Варвес, 
между недавно расцветшими плодовыми 
деревьями и грядками с цветущими 
нарциссами можно встретить двух пожилых 
людей, которые с тихой радостью и 
удовлетворением смотрят на детище своего 
долголетнего труда.  Но через отражение 
прожитых лет можно увидеть и другую 
картину.   
«Нынешним поколениям, наверное, 
трудно представить, как из похожей, 
собственными руками созданной красоты, 
из собственноручно построенных домов и 
засеянных пашен чужие люди в своё время 
силой вырвали жителей Латвии, в том 
числе и семьи наших родителей, и угнали на 
смерть в далекой чужой земле. Почему?», – 
этот часто задаваемый вопрос, на который 
были найдены и ответы, озвучивает хозяин 
дома Илмарс Адитайс. Он в 17-летнем 
возрасте в родных местах, в окрестностях 
волости Саукас как лесной брат пытался 
сопротивляться этому с оружием в руках, 
но путём обмана был пойман и приговорён 
к смертной казни, приговор позднее 
заменили на 25 лет лагерей и пять лет 
поселений.   В этом году 4 мая ему как 
участнику национального сопротивления и 
национальному партизану за заслуги перед 
Латвийским государством в Рижском замке 
был вручён орден Виестура.

айзсаргс, активист культурной и спортивной жизни волости, 
отличный столяр, хорошо знавший и другие ремёсла успел 
только взять самое необходимое и в рабочей одежде, с доч-
кой на руках тоже был затолкан к жене в машину. Об отце у 
Парслы воспоминаний нет, есть только одна, сохранённая пра-
родителями выцветшая черно-белая фотография, на которой 
она в первый год жизни видна вместе с обоими родителями.  
Позднее, уже после смерти Сталина, только и удалось выяс-
нить, что он через год после высылки погиб в Вятском испра-
вительно-трудовом лагере (ВятЛаг) в Верхнекамском районе 
Кировской области, скорее всего, безымянное тело брошено в 
общую могилу. Когда внучка начала самостоятельную жизнь, 
дедушка с бабушкой Улдрикис и Лизе Пилипсы отдали ей спа-
сённую от ссылки и расхищения дипломную работу отца после 
окончания столярного училища – чудесный комод, сделанный 
из латвийской берёзы, и два стула. Они отреставрированы и 
стоят на почётном месте в одной из комнат теперешнего места 
жительства Парслы.   

ВЫЖИЛА В КРОВАТИ УМИРАВШЕЙ МАТЕРИ  
Воспоминания о матери у Парслы тоже больше сохранились 

по рассказам, а не от пережитого самой. Ей было только три 
годика, когда мать в месте ссылки в Сибири заболела брюш-
ным тифом и умерла в Красноярской больнице.  

Только позднее ей рассказали, что с той же болезнью, от 
которой умерла её мать, на той же кровати с серыми просты-
нями, только через несколько дней оказалась и Парсла. Ей 
посчастливилось выжить главным образом благодаря про-
стым русским людям, больше всего благодаря заботе подру-

ги матери, её будущей приёмной матери Ирины Дмитриевны 
Князевской, которая приносила девочке усиленное питание, так 
необходимое растущему ребёнку.  По счастливой случайности 
за матерью в больнице ухаживал врач-латыш, который по её 
просьбе сообщил о случившемся родителям больной в Анце. 
Таким образом данные об оставшейся сиротой Парсле попали 
в распоряжение Латвийского Красного Креста, который добился 
разрешения от властей, от соответствующих учреждений, вер-
нуть часть детей из Сибири на родину.  Но девочка – Парсла 
Дзиле к тому времени уже была удочерена и звалась Людмила 
Князевская! О том, как добились того, чтобы удочерители отка-
зались от неё и согласились на её отъезд к родственникам в 
Латвию, у Парслы по-прежнему полной ясности нет.  Одна из 
версий, что это произошло из-за болезни приёмной матери, 
другая – что так поступить Ирину заставила совесть, так как и 
её семья в своё время была репрессирована и познала жизнь 
на чужбине, хотя и среди русских людей.   

ИДЕЙНОСТЬ УЖИВАЛАСЬ С ЧЕСТНОСТЬЮ 
«Только гораздо позднее, уже в своей взрослой жизни поня-

ла, что она, возможно, была фанатично честной коммунист-
кой, «идейной». Видимо, именно поэтому не уступала доро-
гу властолюбивым выскочкам и была репрессирована.  Когда 
через двадцать лет после возвращения в Латвию вместе с 
уже покойным первым мужем Евгением Скребелисом и сыном 
Игорем поехали в Красноярск навестить могилу матери, в 
семье Ирины нас приняли как самых дорогих родственников.  В 
свою очередь репрессированный муж Ирины Алексей во время 
войны, когда фронту нужно было пушечное мясо, был при-
зван в армию и демобилизовался как убеждённый коммунист, 
а затем стал очень большим начальником в областном коми-
тете партии. Но остался настолько же простым и отзывчивым, 
как в мои детские годы.  К сожалению, определить место моги-
лы матери смогли только приблизительно: пригорок, где были 
похоронены умершие во время войны, зарос травой по пояс”, 
несмотря на трагедию семьи, Парсла категорически против 
того, чтобы ставить знак равенства между тогдашней власто-
любивой и насильнической партийной элитой, её низкими и 
трусливыми прислужниками и большинством русского народа, 
наделённого самыми высокими моральными качествами. 

«Я в то время, до отъезда из Сибири, о Латвии не знала 
практически ничего,   и латышский язык знала только мини-
мально, но поехать на никогда не виденную землю согласилась 
охотно.  Возможно, это был голос родной крови, который звал 
обратно? Хотя у Ирины Дмитриевны мне плохо не жилось, она 
меня баловала разными вкусностями и одеждой, а в то время 
достать всё это было трудно. Я называла её мамой, она меня 
– доченькой, а когда мы ходили по городу, не забывала напом-
нить и показать место, где похоронена моя родная мать», с 
уважением и благодарностью вспоминает Парсла. “Многие 
годы мы переписывались, одно письмо сохранилось до сих 
пор; она также приезжала к нам в гости в Латвию и, кажется, 
увезла отсюда хорошие впечатления.  Не как о фашистах, хотя 
и в Сибири даже меня так называл её брат, который в Латвии 
попал в немецкий плен и поэтому ненавидел всю нашу страну 
и людей, какими бы взрослыми или маленькими они не были”.    

ОПОЕННЫЙ ЛЕКАРСТВАМИ И ВЗЯТЫЙ В ПЛЕН 
ЧЕКИСТАМИ 

Похожий опыт в общении с простыми людьми был и 
Илмарса, который после проведённых семи лет в заключении 
на Джезказганских рудниках в Казахстане был реабилитирован 
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Недавно на одном из столичных порталов было опу-
бликовано, как теперь модно говорить, острое мне-
ние жителя. Если выпустить частично нецензурную 
лексику упомянутой публикации, то главная мысль 
такова: по утрам езжу на общественном транспорте, 
в котором полно всяких бабулек и дедулек, которые, 
видите ли, используют возможность бесплатного 
проезда, чтобы заполонить общественный транспорт 
в самые интенсивные часы, отправляясь бог знает 
по каким делам. Как будто нет у них другого времени! 
И вообще – куда им ездить, пусть сидят дома, нечего 
таскаться куда ни попадя… 

• • •
Пока рижане по поводу этой “вопиющей несправедливо-

сти” могут лишь резонировать в соцсетях и выражать мне-
ния на новостных порталах в специально отведенных для 
этого разделах, в Вентспилсе все иначе. И, с точки зрения 
правящих, несомненно, лучше. Поскольку городские пра-
вящие силы уже давно поняли, что вентспилсским пенси-
онерам и другим пасынкам жизни действительно не нужно 
заполнять городской транспорт и мешать таким образом 
активной части жителей и туристам передвигаться по 
нашему ухоженному городу с завтрашним днем. Пока в 
Риге и других крупных городах совершенно не к месту ста-
раются угодить этой «категории», у нас строгий порядок: 
хочешь ездить – доставай кошелек и плати. И все. Ведь, 
как подсказывает нам духовное наследие латышского 
народа, дашь черту мизинец – откусит всю руку. Кто знает, 
может, потом бесплатно захотят кататься и учителя, поли-
цейские, врачи и, не дай господи, прочие. 

Но с таким отношением никак не согласны оппозицион-
ные депутаты, которые уже давно подали в думу проект 
решения о бесплатном проезде для сениоров в городском 
общественном транспорте. Поскольку по мнению пози-
ции думские оппозиционеры  сами не понимают, что они 
пишут, такое предложение даже не достойно рассмотре-
ния. Потому что мнение позиции предельно четко: спасе-
ние утопающих – дело рук самих утопающих, то есть пусть 
пенсионеры сидят дома и вяжут носки (женщины), выре-
зают маленьким кухонным ножичком деревянные фигурки 
(мужчины), а все вместе – решают кроссворды. К тому же, 
как известно, Вентспилс – город небольшой, можно ходить 
пешком, ведь пенсионеру же и так спешить некуда…

Правящие давно поняли, что, общественный транспорт 
придуман для тех, кто может принести городу какую-нибудь 
прибыль, а не только тратить, расходовать и использовать 
все бесплатно. Город, знаете ли, не какое-нибудь благо-
творительное общество, а серьезная организация, которая 
должна думать о серьезных вещах, о будущем, стратегиях 
и освоении европейских денег. В конце концов, у каждо-
го сениора есть какой-нибудь родственник, который в слу-
чае необходимости может отвезти старичка в магазин и, 
кто знает, может, даже в театр или на салют в день города, 
посмотреть который – святая обязанность каждого патрио-
тически настроенного вентспилсского сениора. 

Правда, без ответа остается вопрос о том, а как же забо-
та о людях, в том числе, пенсионерах… Не секрет, что 
именно они – самые активные избиратели, то есть те, кто 
через неполные три года вновь будут голосовать на выбо-
рах в самоуправления. С другой стороны, три года – это 
продолжительный период. За это время пенсионер (как 
известно, с возрастом память лучше не становится) может 
даже забыть, когда, кто и почему присвоил право на бес-
платный проезд. А чтобы набрать голоса избирателей, 
можно успеть сделать и что-нибудь другое. Например, за 
пару месяцев до выборов выдать каждому сениору в горо-
де пачку с продуктами, подарочную карту в «Максиму один 
икс» или даже единовременное пособие от лица города. 
Так сказать, убить двух зайцев одним выстрелом. И горо-
ду дешевле, чем «спонсировать» этим пенсионерам про-
езд в городских автобусах, и жест доброй воли со стороны 
власть имущих продемонстрирован. 

Вентспилс всегда был самобытен. Если где-то в далекой 
Риге, Даугавпилсе, Елгаве или Валмиере кому-то кажет-
ся, что пенсионерам что-то положено, то в нашем городе 
своих вождей любят и так. Даже в том случае, если они дер-
жат полуголодными и не выпускают из дому. Ведь хозяина 
нужно любить, не так ли? По крайней мере, такое впечатле-
ние о своих жителях сложилось у нынешней власти…  

Искренне ваша – «Ventspilnieks.lv»

Сиди, бабулька, дома!

Продолжаем информировать о новостях в 
Административном суде при рассмотрении требования 
депутата меньшинства (политической оппозиции) Гирта 
Валдиса Кристовскиса против Вентспилсской городской 
думы.  

Депутат Кристовскис. Верховный суд. 
Вентспилсская городская дума

Т ак как инициированная Г. В. Кристовскисом част-
ная жалоба 25 апреля с. г. рассматривалась в 
Верховном суде, то вовлеченным в дело сторо-
нам пришлось с того времени ожидать оглаше-
ния судебного решения. После нескольких прод-

лений срока принятия решения 21 мая суд постановил пере-
дать это дело на рассмотрение на совместном заседании 
Департамента административных дел Верховного суда.   

Рассмотрение дела на совместном заседании Департа-
мента административных дел Верховного суда позволяет 
предположить, что состав суда с большой ответственно-
стью подходит к оценке требования Г. В. Кристовскиса про-
тив Вентспилсской городской думы. Совместное заседа-
ние Департамента административных дел Верховного суда 
означает, что в принятии решения примут участие все судьи 
Департамента административных дел Верховного суда.   

Созыв такого форума судей очевидно необходим пото-
му, что рассмотрение инициированного депутатом 
Вентспилсской городской думы Г. В. Кристовскисом дела как 
уникальный прецедент может вызвать существенные послед-
ствия в работе всех самоуправлений Латвии.  Решение суда 
может вызвать целый ряд требований, направленных на 
повышение правомерности, демократии и уровня хорошего 
самоуправления не только в Вентспилсской городской думе, 
но и в других самоуправлениях. К сожалению, Вентспилсская 
городская дума – не единственное место в Латвии, где 
депутатам меньшинства приходится сталкиваться с про-
тивоправными ограничениями их деятельности, предна-
меренно налагаемыми депутатами большинства. Теперь 
вовлеченным в дело сторонам – заявителю депутату Г. В. 
Кристовскису и ответчику – Вентспилсской городской думе 
нужно будет ждать, когда, наконец, будет объявлено реше-
ние Департамента по административным делам Верховного 

суда, состоявшегося 25 апреля.  

Предыстория дела 
В ноябре 2017 года депутат Г. В. Кристовскис обратился в 

Административный районный суд в Лиепае с заявлением, в 
котором просил суд обязать Вентспилсскую городскую думу 
выдать запрошенную им информацию, а также признать про-
тивоправными ограничения, установленные Вентспилсской 
городской думой для него как для депутата меньшинства на 
размещение информации на официальном портале самоу-
правления Ventspils.lv. 

Так как рассматривать противоправные действия 
самоуправления против депутата не предусмотрены в 
Административном суде, то Административный районный 
суд отклонил заявление Г. В. Кристовскиса, хотя и были 
предоставлены явные доказательства того, что депута-
там меньшинства (политической оппозиции) самоуправле-
ния Вентспилсская городская дума не обеспечивает рав-
ный доступ к имеющейся в распоряжении самоуправления 
информации и к каналам распространения информации 
самоуправления.   

Подавая обоснование частной жалобы, депутат Г. В. 
Кристовскис привёл доводы того, что его требования про-
тив нарушений Вентспилсской городской думы всё же долж-
ны рассматриваться в порядке административного про-
цесса, так как в результате бездеятельности Министерства 
охраны среды и регионального развития нет других защи-
щающих права механизмов, если депутаты большинства 
самоуправления дискриминируют депутатов меньшинства 
(политической оппозиции). Ознакомившись с обосновани-
ем и доказательствами депутата Вентспилсской городской 
думы Г. В. Кристовскиса, Департамент по административ-
ным делам Верховного суда принял частную жалобу об отка-
зе Административного районного суда в Лиепае принять его 
требование против Вентспилсской городской думы.  

Вентспилсская городская дума 25 апреля с. г., сразу же 
после заседания Верховного суда, распространила инфор-
мацию, что Г. В. Кристовскис обратился в Верховный суд с 
необоснованными упрёками в адрес самоуправления. 

Традиционное время праздника города 
– подходящий момент, чтобы депута-
ты позиции Вентспилсской городской 
думы пересмотрели своё отношение 
к сениорам своего города и другим 
представителям социально чувстви-
тельных групп и приняли предложение 
депутатов оппозиции об обеспечении 
для них бесплатного проезда на авто-
бусных маршрутах   ООО самоуправле-
ния “Ventspils Reiss”. Напомним, что в 
ходе рассмотрения городского бюдже-
та правящая позиция думы этот вопрос 
не посчитала нужным даже рассмотреть.  Депутаты оппозиции получили письмо, подписанное исполнительным 
директором Вентспилсской городской думы Алдисом Абеле, в котором высокомерно депутатам от оппозиции было 
указано их место, а именно, сказано, что рабочие документы комиссии и другие документы, связанные с разработкой 
бюджета, им не полагаются и что предложение оппозиции будет принято к сведению.  

Когда для сениоров Вентспилса проезд 
в городских автобусах будет бесплатным?

О ппозиционные депутаты не только предложи-
ли обеспечить возможность бесплатно переме-
щаться на городском общественном транспорте 
детям, пенсионерам, инвалидам, репрессиро-
ванным лицам и представителям многодетных 

семей, но и указали источники, из которых город мог бы найти 
необходимое для этого финансирование. А именно, они пред-
ложили в бюджетах самоуправления города Вентспилса, его 
учреждений, обществ капитала, обществ и правления вент-
спилсского свободного порта больше не предусматривать 
затраты, которые обеспечивают дорогие прихоти должност-
ных лиц и скрытую выплату суперзарплат.  Также депутаты 
от оппозиции призвали самоуправление отказаться от услуг 
общества “Агентство развития Вентспилса», так как делеги-
рованные упомянутой организации обязанности по существу 

являются задачей самой думы. Депутаты указали – если уж 
самоуправление создало отдел городского маркетинга и совет 
по маркетингу Вентспилсской городской думы, то почему и 
узнаваемостью города и другими вопросами городского марке-
тинга занимается общество “Агентство развития Вентспилса»? 
Депутаты также призвали думы больше не предусматривать 
в бюджетах структур думы затраты на содержание доро-
гого автопарка, который передан в распоряжение полиции 
самоуправления Вентспилса и на котором ежедневно пере-
двигается руководство самоуправления города Вентспилса. 
Для ограничения растрачивания денег налогоплательщиков 
депутаты оппозиции предложили также прекратить направле-
ние ресурсов самоуправления, измеряемых сотнями тысяч,  


